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PENTRU REALIZAREA EXEMPLARĂ A SARCINILOR DE PLAN.

Sînf n ecesare rifmuri 
superioare de creştere 
a productivităţii muncii

Creşterea eficientei economice, 
care presupune obţinerea unor re
zultate superioare în timp cit mai 
scurt necesita o sporire substanţială 
a productivităţii muncii sociale. Sar
cinile actualului plan cincinal vor 
putea fi îndeplinite şi depăşite — 
după cum în repetate rînduri s-a 
subliniat de conducerea superioară 
de partid — numai printr-o mobili
zare a rezervelor existente, prin 
crearea unor condiţii care să asi
gure ritmuri tot mai înalte în des
făşurarea proceselor de producţie.

în judeţul nostru volumul produc
ţiei industriale a cunoscut un dina
mism continuu, ca de altfel în în
treaga economie naţională, dinamism 
care a stat şi la baza stabilirii sar
cinilor pentru actualul cincinal. Rit
mul realizat în prima jumătate a 
acestui an al cincinalului (13 la su
tă) ne îndreptăţeşte să afirmăm că 
rezultatele vor fi şi de această dată 
superioare cifrelor initiale de plan.

Dar, după cum spuneam la în
ceput, la baza acestui dinamism tre
buie să stea în primul rînd creşte
rea productivităţii muncii.

Pornind de Ia situaţia primului se
mestru, am constatat că, în această 
direcţie, în municipiul Sibiu au a- 
păiut unele neajunsuri, care vor tre
bui înlăturate în perioada imediat 
următoare, stabilindu-se de către co
lectivele de muncă, acum în peri
oada adunărilor generale ale sala
riaţilor, măsuri care să mobilizeze 
toate rezervele ce concură la ridi
carea eficientei economice, la spori
rea productivităţii muncii.

în municipiul Sibiu sarcina plani
ficată a indicatorului de productivi
tate a fost îndeplinită în proporţie de 
100 la sută. S-ar părea deci că si
tuaţia — privită doar prin această 
cifră — este satisfăcătoare. Compa- 
lînd însă cu aceeaşi perioadă a anu
lui trecut, rezultă că sporul do pro
ducţie s-a obţinut doar în proporţie 
de 44 la sută pe seama creşterii pro
ductivităţii muncii, cu mult sub ni
velul întregii industrii a judeţului, 
a sarcinilor stabilite prin planul cin
cinal, a rezervelor existente în în
treprinderile sibiene.

Ce factori au contribuit la această 
atare de lucruri? Bineînţeles, spaţiul 
nu ne permite să cuprindem toate 
aspectele rezultate dintr-o analiză a- 
mănunţltă. Ne-am propus să îndrep
tăm atenţia cititorilor asupra anumi
tor neajunsuri ce s-au manifestat, 
căutînd, pe cît posibil, să prezen
tăm cîteva probleme ce se cer rezol
vate într-un timp cît mai scurt.

O serie de întreprinderi, într-un 
mod nu tocmai Justificat, şi-au pla

nificat de la început, pentru acest 
an, o productivitate mai scăzută, 
apelînd la creşterea numărului de 
salariaţi pentru a-şi realiza sarcinile 
de producţie. La AMET, de pildă, 
productivitatea realizată în primul 
semestru este mai mică cu 1 585 lei 
pe cap de salariat, faţă de aceeaşi 
perioadă a anului trecut. Orice ar
gumente aduse, ca cele de qenul: 
structura sortimentelor ne obligă să 
realizăm o productivitate mai scă
zută, sau avem greutăţi în aprovi
zionare, dotarea tehnică este neco- 
rcspunzătoare, nu pot constitui ele
mente care să justifice lipsa de pre
ocupare a conducerii unităţii pentru 
ridicarea activităţii economice a în
treprinderii la un nivel corespunză
tor de eficientă. De asemenea, la 
Uzina mecanică, deşi s-au făcut in
vestiţii importante, secţiile de pro
ducţie fiind dotate cu utilaje mo
derne, de mare randament, producti

vitatea realizată este cu 351 Iei pe 
salariat sub nivelul celui de anul 
trecut.

Un ritm necorespunzător de creş
tere a acestui important indicator 
s-a înregistrat în primul semestru si 
la uzina „Balanţa", fabrica „Record", 
„Drapelul roşu", Industria laptelui, 
Antrepozitul frigorifer, Industria căr
nii şi altele.

Orientarea anumitor conducători 
de întreprinderi în direcţia sporirii 
numărului mediu scriptic de salariaţi 
fără să urmărească realizarea cores
punzătoare a nivelului de producti
vitate şi care să ducă la un spor 
corespunzător de producţie a avut, 
de asemenea, o influentă negativă a- 
supra situaţiei înregistrate de indus
tria municipiului Sibiu. Astfel, în

(Continuare în pag. a IlI-a)
T. CREŢU

In campania agricolă de vară:

Locul combinelor este în lan, al 
preselor de balotat-pe mirişti

Fabrica „Flamura roşie“, Sibiu. 
Maşină automată de canelat — 
presat, dată în funcţiune la sfîr- 
şitul anului 1970, ce execută două 
operaţii consecutiv, la fabricarea 
ţevilor textile, avînd o producti
vitate cu mult sporită faţă de 
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Cum pregătiţi participarea la  Expoziţia  
bunurilor de larg  consum din judeţul

Sibiu ?

AZI ' FABRICI Dl CONFECŢII 
„STEAUA BOCII“

După cum se ştie, la jumătatea 
lunii august oamenii muncii din 
judeţ vor beneficia de o gamă mai 
variată şi complexă de produse 
de bunuri de larg consum, ca ur
mare a deschiderii unei expoziţii 
cu vînzare. Azi, continuăm să ne 
informăm cititorii despre stadiul 
în care se află pregătirile la o al
tă întreprindere sibiană, în vede
rea unei cît mai bune participări. 
Este vorba de fabrica de confec
ţii „Steaua roşie“.

De la început, directorul între
prinderii, tovarăşul Gheorghe Radu 
ne face precizarea că, după parti
ciparea la Expo ’71, acum, cu si
guranţă evenimentul va constitui 
un nou prilej de afirmare a hăr
niciei şi priceperii colectivului de 
salariaţi. Şi pentru întărirea spu
selor, ne vorbeşte pe larg despre 
gama sortimentală bogată ce va 
fi prezentată, a cărei înaltă ţinută 
calitativă va satisface din plin 
gusturile şi exigenţele cumpărăto
rilor.' ’Impermeabilele pentru băr
baţi şi femei, în diferite modele, 
costumele bărbăteşti croite după 
ultima linie a modei, pantalonii şi 
canadienele matlasate vor popula 
chioşcurile din perimetrul expozi

ţiei. Nu s-au neglijat nici sorti
mentele pentru sezonul rece, care 
se apropie. In acest sens se vor 
confecţiona pantaloni bărbăteşti 
pentru adolescenţi, din diferite ţe
sături.

Acţionînd cu toată răspunderea 
în direcţia sondării gusturilor şi 
pretenţiilor cumpărătorilor, comi
tetul de direcţie ai fabricii a reu
şit, prin testele efectuate cu aju
torul magazinului de prezentare 
şi desfacere, să încline balanţa 
producţiei spre articolele a căror 
solicitare e mai mare. Tocmai acest 
lucru oferă certitudinea că expo
natele întreprinderii vor stirni in
teresul vizitatorilor, atrăgind un 
mare număr de cumpărători.

Pentru a asigura o cantitate sa
tisfăcătoare de produse s-au luat 
o serie de măsuri. Bunăoară, toate 
lansările în producţie se urmăresc 
îndeaproape din punct de vedere 
al materiei prime folosite, modelu
lui, termenului de execuţie etc.

Toate acestea ne îndreptăţeso a 
crede că fabrica de confecţii si
biană va înregistra o participare 
rodnică la expoziţia din acest an.

V. BARBU

Conform situaţie! operative a Direcţiei generale 
judeţene a agricultorii, pînă la data de 29 iulie a.c. 
în cooperativele agricole de producţie din judeţ a 
fost recoltat griul de pe 10 452 hectare, din 28 962 
hectare cît ocupă această cultură. Se observă în 
marea majoritate a unităţilor o bună organizare a 
muncii, o folosire mai eficientă a forţelor şl mij
loacelor existente. Ca urmare, într-o serie de coope
rative agricole a fost strînsă recolta de pe mari 
suprafeţe. Sínt însă şi situaţii în care mijloacele 
mecanice şi forţa de muncă din unele unităţi —- 
C.A.P. Agnita, Alţîna, Arpaşn de Jos, Marpod, Ighi- 
şul Vechi, Bîrghiş şi altele — nu sínt folosite la 
capacitatea maximă. Elorturile cooperatorilor, meca
nizatorilor şi ale specialiştilor din aceste unităţi 
trebuie intensificate şi mai mult pentru ca rezulta

tele muncii să se ridice Ia nivelul unităţilor frun
taşe. Printre aceste unităţi situate în frunte se în
scriu cooperativele agricole din Miercurea Sibiului 
unde mecanizatorii şi cooperatorii au recoltat griul 
de pe 310 hectare, Păuca — 323 hectare, Şelimbăr 
— 307 hectare, Micăsasa — 269 hectare, Şoroştin — 
260 hectare, Sibiu — 256 hectare. Ruşi — 202 hec
tare.

Paralel cu recoltatul griului se depun eforturi 
susţinute pentru balotatul palelor, lucrare ce a fost 
efectuată pe 8 414 hectare. Totodată, au fost eli
berate de paie peste 6 700 hectare, iar pe 3 741 
hectare s-au executat arături de vară.

Redăm mai jos secvenţe din ampla acţiune ce se 
desfăşoară în aceste zile în judeţul nostru pentru 
strîngerea la timp şi fără pierderi a recoltei de 
păioase.

Cînd am ajuns Ia cooperativa a- 
gricolă din Miercurea Sibiului, toc
mai se da ultimul tur şi încă o par
celă cu grîu era recoltată. Discutăm cu

Minţi ingenioase, 
braţe harnice

ifeente Sever. Comună ca străzi 
luminoase, ce te primesc ospitalier, 
ca nişte braţe deschise, prietenoa
se. Comună ai cărei oameni nu 
dezmint azi, acţionînd bineînţeles 
pe alte planuri, faima tribunului 
lui Avram lamcuţ coordonatele ac
tivităţii oamenilor vizează gospo
dărirea şi înfrumuseţarea aşezării 
care are deja germeni urbani vi- 
guroşi.

Ultima mîndrie a cetăţenilor din 
Axeote Sever este conducta de 
apă potabilă. Apa, care le-a lip
sit decenii de-a rîndul, este acum 
aici, in sat, adusă graţie minţii in
genioase şi braţelor, harnice. Pri

ll marul Dumitru — mmmmmmm 
g  Gabor, om inimos, 
jj povestea cum to
ii tul a pornit de la 
fi o adunare popu- 
§  iară. Oamenii dez- 
jj bateau probleme gospodăreşti cînd 
gf deodată Ilie Lenghe se ridică la 
|§ cuvînt şi face o propunere care a 
■ animat întregul sati să se aducă 
B apa pe uliţe, ba chiar In case. 
jg Cum ? Simplu! să se capteze iz- 
jj voarele din deal în bazine şi de-a- 
Ü colo, prin ţevi, să fie adusă în lo
ll cuinţe. Unii au rîs, găsind năs-

I truşnică ideea lui Lenghe, dar cei 
mai mulţi şi-au dat seama că au 
= de-a face cu un lucru serios. S-a 

jj discutat aprins: pro şi contra. Dar 
H ideea a prins teren. 
m După cîtva timp s-a constituit 
H un comitet de iniţiativă. S-au în- 
B scris 70 de familii. Au săpat 
§§ în deal, au montat acolo un bazin 
1  de tablă, apoi au trasat canale şi 
1  au adus ţevi. Curînd în chiuvetele 
1  instalate în case a curs apa. Apoi 

’-omenii nu s-au mulţumit cu 
i’.ît. maturitatea şi-au instalat în 
.ocuinţe şi băi ridieîndu-şi deo- 

1  dată gradul de confort. Ba unii, 
jj ca ţăranul cooperator Simion 
H Dorea şi-a tras apa şi în grajd,

CARNET

instalînd adăpători automate pen
tru animale, după ultima expresie 
a zootehniei moderne.

Exemplul bun a constituit ua 
viu îndemn pentru ceilalţi săteni. 
'Astfel că s-au asociat încă 65 de 
familii. Au captat un alt izvor, 
au tras ţevi şi şi-au instalat apa. 
Iar acum, aşezarea aceasta fru
moasă este animată de lucrările 
celei de-a treia asociaţii, care a
reunit 18 familii. Lucrările sínt 
Sn faza finală cu instalaţiile. In 
total 153 de familii au azi în 
'Axente Sever apă la chiuvetă, în 
casă. Dar primarul ne mărturiseşte 
gîndul lui şi al oamenilor de a 
_________ termina anul vii

tor „apificarea“ 
comunei în toate 
cele 650 de lo
cuinţe. Nu este ■■■■■■■■■■ ir T-rn— nn pia-,, este o

hotărîre a oamenilor care nu obiş- 
nuieso să arunce vorbe în vînt 

Desigur ar fi multe de spus des
pre spiritul săritor al unor depu
taţi ca Daniel Maurer, Mihai
Müller, Istrate Gligorie etc., des
pre iniţiativa unor preşedinţi de 
comitete de circumscripţii ca Tra- 
San Munteanu, Aurel Precup, Du
mitru Primaru şi alţii care, nu nu
mai că au fost în fruntea acţiuni
lor, dar au mobilizat un mare nu
măr de oameni pe „şantier“. Astfel 
că toate lucrările au putut fi e- 
fectuate într-un termen extrem de 
scurt. Consiliul popular comunal 
’Axente Sever a dat un exemplu 
strălucit de modul cum se pot re
zolva problemele gospodăreşti da
că ştii să asculţi doleanţele oame
nilor, să vii în întîmpinarea lor 
cu maximă solicitudine- Nu ne în
doim că in cuprinsul judeţului 
nostru această pildă nu va rămîae 
un unicat.

v. c.

inginerul şef al cooperativei agricole, 
Constantin Ropotă. Aflăm că a fost 
recoltat grîul de pe 310 hectare, din
tre care manual de pe 60 hectare. 
„Avem nişte oameni minunaţi, care 
ştiu să-şi facă datoria aşa yarn tre
buie — apreciază interlocutorul nos
tru. De cînd am început recoltatul 
griului putem spune că nu am stat 
din cauza defecţiunilor. De altfel, 
realizările vorbesc de la sine. Cu 
combina „Gloria", pe care lucrează 
Gheorghe Balaş, s-au recoltat într-o 
singură zi 44 tone grîu, iar cu cele
lalte 4 combine de tipul Ci şi C3 
mai bine de 56 tone grîu. Fiecare 
din cei 4 combiner! — Ion Lupean, 
llie Săliştean, Petru Bereş şi loan 
Neamţu — a recoltat pe zi cu mult 
peste un vagon de grîu. Aceste re
alizări se menţin zilnic la acelaşi ni
vel. Cred că în cel mult trei zile, 
dacă timpul ne permite, încheiem re
coltatul griului pe întreaga supra
faţă de 340 hectare. Producţia me

die realizată pînă în prezent este de 
2 800 kg boabe la hectar".

Trebuie spus că la Miercurea Si
biului şi celelalte lucrări agricole se 
desfăşoară într-un ritm susţinut. Au 
fost balotate paiele de pe 150 hec
tare, iar de pe !00 hectare s-au şi 
transportat. S-au executat arături pe 
o suprafaţă de 80 hectare, din care 
20 hectare au fost însămînţate cu 
culturi succesive. Trei dintre meca
nizatori — Vasile Dragomir, Gheor
ghe Gastone şi Vasile Buta — lu
crau în continuare la executarea ară
turilor.

Demne de evidenţiat sínt şi efor
turile pe care le depun cooperatorii 
şi mecanizatorii din Apoldu de Sus 
pentru a strînge Ia timp recolta. 
Pînă în 29 iulie a.c. a fost recoltat 
grîul de pe 145 din cele 266 hec-

(Gontinuare în pag. a IlI-a) 
P. BUD

Ieri, în saloanele Casei Armatei din Sibiu, a avut Ioc, în prezenţa 
reprezentanţilor organelor locale de partid şi de stat, deschiderea 
festivă a expoziţiei de navomachete, organizată de Federaţia Română 
de Modelism, în cinstea „Zilei marinei". Expoziţia face parte din seria 
de manifestări organizate în Sibiu şi cuprinse în formula „Să sărbă
torim Ziua marinei la munte", festivităţi ce vor culmina, mîine seară, 
cu începere de Ia ora 18,00, cînd pe lacul din Dumbravă se va orga

niza o „Seară veneţiană"
Fotoi FRED NUSS

La început au fost 75. Unul şi 
unul. Apoi măsurile luate de spe
cialişti pentru sporirea productivi
tăţii muncii — nu puţine la nu
măr — au facilitat reducerea nu
mărului la 42. Cine sínt cei 42? 
Ce operă au creat îa 22 de luni, 
care să rămînă posterităţii ? Nu 
e greu de descoperit. Pentru că 
ei — şi nu numai ei, ci şi ortacii 
lor — şi-au înscris numele Intre 
realizatorii cetăţilor chimiei de la 
Copşa Mică, Săvineşti şi Tumu 
Măgurele, au contribuit Ia con
struirea marilor furnale şi oţelării 
de la Hunedoara şi Reşiţa, se nu
mără printre creatorii Hidrocentra
lei de pe Lotru.

La ei, la cazangeria „Indepen
denţei“ există împămîntenit un 
dicton: exişti prin ce creezi, rămîi 
prin ce transmiţi. Această legătu
ră cauzală este conectată, modela
tă azi de comuniştii secţiei, de ve
teranii ei, transplantată generaţiei 
tinere, dornică să-şi afirme perso
nalitatea.

Aşa îmi vorbea deunăzi Dumitru 
Sitoianu» secretarul organizaţiei de 
partid de la cazangeria grea des
pre cei 42 de comunişti, care cu 22 
de luni în urmă au luat cu asalt 
construcţia conductei forţată de la 
Hidrocentra'a de pe Lotru.

— Sarcina dată nu a fost de loc 
uşoară — spunea secretarul. Toţi 
ne dădeam seama de răspunderea 
ce ne-o asumăm.

’Aşadar, cei 42 oameni de bază, 
cei 42 de comunişti au început lup
ta cu oţelul, l-au strîns în chingi, 
l-au modelat, l-au investit cu va
lenţe prometeice şi l-au pironit a- 
colo sus, între stîncile Lotrului. Să 
confecţionezi tronsoane din oţel în

buie să te bizui pe oamenii de ba
ză. Aşa a fost şi la noi. Insă nu
cleului valoros, format din comu
nişti cu multă experienţă, i s-au 
alăturat, la chemarea organizaţiei 
de partid, numeroşi tineri dornici 
să semneze certificatul de autor al

Exişti prin ce creezi, 
rămîi prin ce transm iţi

— FILEDE R -
greutate de la 9—33,6 tone fiecare 
nu este un lucru uşor. Iar acestea 
au fost 200, în greutate de 4 003 
tone.

— Recent s-a expediat ultimul 
tronson. In lupta pentru domesti
cirea oţelului, care dintre oameni 
vi s-au părut mai ancoraţi în 
plasma fierbinte a eforturilor u- 
mane ?

— Se spune că în asemenea si
tuaţii de maximă răspundere tre-

celei mai mari conducte forţate a 
celei mai mari hidrocentrale de pe 
rîurile interioare — Lotru. Dacă 
am prezentat oarecum lucrurile la 
modul superlativ nu este de loc o 
exagerare. Pentru cei patruzeci şi 
doi sarcina dată de partid a de
venit faptă demnă de calitatea de 
muncitor comunist. In acest con
text de şlefuire de personalităţi 
idee. expusă cu multă claritate şi 
de tovarăşul Nicolaş Ceauşescu în

consfătuirea de lucru cu activul 
din domeniul ideologiei, aş vrea 
totuşi să prezint cîţiva oameni — 
cei mai buni dintre cei buni.

loan Stimeriu, sudor specialist. 
(Facem cunoştinţă cu un om ne
gricios, între două vîrste, cu miş
cări cumpănite, controlate).

— Care este contribuţia dv., la 
realizarea celor 6,5 km de sudură 
automată la conducta forţată de 
pe Lotru ?

— Am pornit pe căi aspre, nebă
tătorite. Nu numai eu. Toţi cei 
care am lucrat la aceasta. Nu am 
cedat însă niciodată în faţa piedi
cilor. Am perseverat şi am reuşit, 
îmi aduc bine aminte de perioada 
extrem de scurtă în care s-a a- 
similat tronsonul! trei luni, deşi 
termenul ne dădea dreptul la du
blu sau chiar la triplu. Toţi ne-am 
„bătut“, fiecare pentru însuşirea 
operaţiei ce-i revenea. A fost ne
voie de o tehnologie nouă, moder
nă de sudură. Aparatele cu care 
am fost dotaţi cereau acest lucru. 
Au urmat zile şi nopţi de căutări. 
Uneori dădeam din colţ în colţ, 
dar nu ne lăsam învinşi. Perfec
ţionarea, punerea la punct a noi
lor procedee de sudură s-a făcut 
din,mers. Am fost trimis de uzină 
în străinătate pentru specializare.

(Gontinuare ii' pag a M ă)
IOAN NISTOR

■  O NOUĂ INIŢIATIVĂ A  
FOST LUATĂ JOI DE PROCU
RATURA DIN PALERMO în ve
derea anihilării activităţii tero
riste a Maţiei, care se adaugă 
recentelor arestări şi deportări 
de persoane suspecte de a avea 
vreo legătură cu acest sumbru 
sindicat al crimei. Procurorul ad
junct din Palermo, Aldo Rizzo, 
a acuzat joi 85 de mafioţi de „A- 
sociere în vederea comiterii de 
crime“.

■  IN CADRUL CONGRESU
LUI AMERICAN DE CHIMIE, 
care se desfăşoară la Boston, dr, 
Alan Michaels a făcut o comu
nicare în legătură cu realizarea 
unei noi substanţe plastice, de
rivat al polistirenului, care ar 
putea fi utilizat în operaţiile chi
rurgicale pentru înlocuirea ţesu
tului uman. Această substanţă 
va putea fi folosită cu succes în 
operaţiile pentru transplantarea 
organelor — a spus dr, Alan 
Michaels.

Numeroase experienţe de labo
rator şi asupra animalelor au de-

ujx PegTo'
monstrat compatibilitatea cu ţe
suturile vii a noului produs, ca
re nu este absorbit de organism 
şi nu provoacă iritaţii.

■  ADMINISTRAŢIA 'S.U.'A. 
A RECOMANDAT JOI trecerea 
la folosirea sistemului metric de 
măsură. Ministrul comerţului, 
Maurice Stans, a declarat că, în 
următorii zece ani, trebuie ca 
metrul să înlocuiască yardul, ki
lometrul — mila, gramul să îa 
locul unciei şi litrul să so sub
stituie quartului. Decizia finală 
în această problemă urmează să 
o ia Congresul în dezbaterea că
ruia se află un proiect. înaintat 
din 1968.

■  O MISIUNE ARHEOLOGI
CĂ INTERNAŢIONALĂ îşi des
făşoară activitatea de mai multe 
zile la Marsala, extremitatea ves
tică a Siciliei, unde speră să re
cupereze, în următoarele săptă- 
mîni, cinci nave romane scufun
date la aproximativ 14 mile de 
ţărm. Cu ajutorul unor aparate 
moderne, membrii misiunii au 
procedat deja la o serie de mă
surători submarine, care au per
mis, stabilirea locului exact unde 
se află epavele vaselor.

Hm
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•  Ieri, a avut loc la Comitetul 
judeţean Sibiu al U.T.C. o şedinţă 
de lucru, la care au participat mem
brii Biroului Comitetului judeţean 
U.T.C., activişti ai comitetelor jude
ţean, municipale şi orăşeneşti U.T.C., 
secretarii organizaţiilor comunale, 
membri ai comisiilor şi consiliilor 
permanente şi alte cadre cu munci 
de răspundere, organizaţiile de ti
neret. De asemenea, la şedinţă au 
participat tovarăşii Vasile Bărbu- 
leţ, secretar al Comitetului jude
ţean de partid şi Gheorghe Stoica, 
secretar al C.C. al U.T.C.

Şedinţa de lucru a dezbătut, pe 
baza unei expuneri prezentate de 
secretariatul Comitetului judeţean 
U.T.C., sarcinile ce revin organe
lor şi organizaţiilor U.T.C. din mă
surile adoptate de Comitetul Exe
cutiv al C.C. al P.C.R. pentru îm
bunătăţirea activităţii politico-ideo- 
logice, de educare marxist-Ienins- 
tă a membrilor de partid, a tutu
ror oamenilor muncii.

In încheierea şedinţei au fost sta
bilite măsurile politice şi organi
zatorice în vederea studierii şi în
suşirii conţinutului bogat de idei 
şi semnificaţii al acestor documen
te de către activul şi întreaga or
ganizaţie judeţeană U.T.C., şi a 
pregătirii şi desfăşurării dezbateri
lor ce vor avea loc in lunile au- 
gust-septembrie pe baza acestor 
documente in toate organizaţiile de 
tineret.

•  Marţi va avea loc o şedinţă 
a Comitetului executiv al Consi
liului popular orăşenesc Agnita, 
care va dezbate activitatea privind 
aplicarea Codului familiei în ocro
tirea minorilor şi altor persoane 
care ridică probleme sociale. Sínt 
preconizate o serie de măsuri me
nite să vină in ajutorul educării 
minorilor delicvenţi şi predelic- 
venţi, prin prelucrarea unor teme 
cu părinţii şi minorii delicvenţi, 
editarea unei informări lunare pe 
teme de educaţie. îndrumarea şi 
integrarea elevilor care au absol
vit clasa a VIII-a într-o formă de 
învăţămînt sau în producţie.

Ieri, în cea de-a doua zi a finalelbr Campionatului naţional de navo- 
modele, am surprins cîteva aspecte caracteristice acestui Interesant 
sport, pe care vi le prezentăm în montajul de faţă. De la stingă la 
dreapta: juriul concursului — în plină activitate; Eugen Ristiu (A.S, 
Vagonul Arad) lansîndu-şl nava; Andrei Ghiţescu (A.S, Aeronautica 
Bucureşti) cu cîteva minute înainte de start; concurenţi aşteptîndu-şi 

rîndul — asistaţi de un numeros public

Foto: FRED NUSS

sport... sport.
FOTBAL In cea de-a doua 

etapă a „Cupei de vară“
Duminică, cele trei formaţii din ju

deţul nostru angrenate în „Cupa de 
vară“, activitate precompetiţipnală, 
dispută jocuri in cadrul celei de-a 
doua etape. Divizionarele B C.S.M. 
Sibiu şi Gaz metan Mediaş — se con
fruntă pe stadionul Metalul (al cărui

gazon a fost refăcut), începînd cu 
ora 17,30. Cea de-a treia echipă par
ticipantă la această competiţie, divi
zionara C A.S.A. Sibiu se deplasează 
la Cugir, unde întîlneşte formaţia lo
cală de divizie secundă Metalurgistul

A T L E Ţ I I  N U  A U  
V A C A N Ţ Ă !

S-a redeschis Hanul 
iui Manuc

Vineri şi-a redeschis porţile ia 
Capitală celebrul Han al lui Ma
nuc, care, după ample lucrări de 
restaurare, şi-a recăpătat înfăţişa- :rea de odinioară. Reconstituind cu 
exactitate hanul ridicat în 1808, pe S 
scheletul unor clădiri ale vechii S 
Curţi domneşti, construcţia actuală ! 
adăposteşte un hotel, un restau- S 
rant, grădină de vară, cramă, bar 8 
de zi, o patiserie-simigerie, un ma- ; 
gazin de bijuterii şi un altul de g 
artizanat.

(Agerpres) =

Pînă în luna septembrie — cînd se 
reia campionatul naţional de atletism 
pe echipe şi au loc finalele campio
natului naţional de crOs, Care se va 
desfăşura la Sibiu — atleţii din ju
deţul nostru au fost angrenaţi în nu
meroase întreceri. In cadrul campio
natului republican al juniorilor III, 
desfăşurat la Constanţa, 5 elevi de 
la Şcoala sportivă Sibiu au fost cla
saţi în primele 6 locuri. Wanda Blo- 
tor a obţinut locul III la probe com
binate. In urma rezultatului obţinut, 
ea a fost inclusă în lotul naţional 
pentru Tetratlonul atletic iuternaţio- 
na! al prieteniei, care se va desfă
şura duminică in Capitală.

Participînd la memorialul „Zeno 
Dragomir“, de la Reşiţa, la săritura 
cu prăjina, sportivul Teodor Popovici

S e c v e n ţe
e d il ita r -g o s p o d ă r e ş t i
Pentru sezonul 

estival
Cine n.a mai vizitat Ocna Sibiului, 

cel puţin de un an de zile, rămîne 
plăcut surprins de amenajările care 
s-au făcut pe linie edilitar-gospodă- 
rească. Eforturile edililor locali vin 
să înnobileze gradul de urbanizare al 
localităţii de pe Visa. Străzilor şi 
trotuarelor modernizate pînă-n pre
zent li se adaugă altele noi, pe o su
prafaţă de 2 000 m p. De asemenea, se 
lucrează intens la amenajarea unui 
loo de parcare pentru 300 de autotu
risme, se toarnă balustrade din oţel 
şi beton ia nişte poduri din interiorul 
oraşului, se construieşte o fîntînă ar
teziană în Piaţa Traian şi se insta
lează un nou sistem de iluminat mo
dern. Se fao pregătiri intense pentru 
începerea lucrărilor de pavaj pe stra
da ce leagă oraşul de halta C.F.R.

Cu contribuţia 
nemijlocită 

a cetăţenilor
După datele furnizate de Consiliul 

popular judeţean, în acest an reţeaua 
edificiilor destinată învăţămîntului ge
neral se dezvoltă susţinut. La Bra- 
teiu, de pildă, s-au pus bazele noii 
şcoli generale, cu 8 clase, lucrare ce 
se va executa prin contribuţia bă
nească a cetăţenilor. în stadiu avan
sat se află lucrările Ia şcoala din 
Apoldu de Jos — unde construcţiei 
existente i se mai adaugă încă 4 săli 
de clasă — la Arpaşu de Sus 3 (săli 
noi de clasă), la Jina (4 săli de clasă). 
Se lucrează din plin şi la noile că
mine culturale din Orlat, Bîrghiş şi 
A-lţîna.

Lucrări in valoare 
de 60 milioane lei

In întrecerea patriotică dintre co
mune s-au înregistrat unele rezultate 
deosebit de bune pe linia acţiunilor,

edilitar-gospodăreşti. Cu sprijinul ma
selor, mobilizate de deputaţi, consi
liile populare din comunele judeţului 
au executat în primul semestru lu
crări de reparaţii şl balastâri pe 
0 000 m p, s-au construit 108 flntînî 
publice şi 100 000 mp de trotuare mo
dernizate din beton, 30 km de dru
muri, 360 de podeţe, 70 baze sportive 
şi locuri de joacă pentru copii.

De menţionat că valoarea acestor 
lucrări se ridică, pe întregul judeţ, 
la 60 milioane lei.

(Şcoala sportivă Sibiu) a ocupat lo
cul X cu 4,30 m, urmat de V, Gră
mătic C.A.U. şi A. Dinu (C.S.M. Si
biu) cu aceeaşi performanţă.

In cadrul campionatului şcolilor 
sportive, desfăşurat la Piteşti, atleţii 
sibieni de la Şcoala sportivă au cu
cerit' 11 medalii (3 aur, 7 argint şi 
una de bronz). Cele mai bune rezul
tate — noi recorduri judeţene — au 
obţinut Stefan Bokor 14,86 m, la tri
plu salt; Liliana Roşianu 5,52 m, la 
săritura in lungime şi Anamaria Mun- 
teanu 4,52,5, la 1500 m plat. Record 
judeţean a mai obţinut şi Cornel La- 
rion (locul II), cu timpul de 2,39,8, 
la proba de 1000 m.

O performanţă remarcabilă a înre
gistrat, cu ocazia campionatului naţio
nal al seniorilor, desfăşurat la şfîr- 
şitul săptămînii trecute la Bucureşti, 
aruncătorul de ciocan Friederich 
Schneider, de la Clubul atletic Me
diaş, care a cucerit titlul de campion 
naţional cu rezultatul de 64,06 m, 
performanţă care constituie un nou 
record judeţean.

In zilele de 7—8 august vor avea 
loo la Bacău finalele campionatelor 
naţionale (juniori II), la care parti
cipă şi atleţii din judeţul nostru.

ILIÉ IONESCU

VOLEI

Dublă partidă inter
naţională la Sibiu
Sala Şcolii sportive din Sibiu va 

găzdui astăzi, începînd cu ora 18,00 
şi mîine de la ora 11,00 dubla par
tidă internaţională de volei feminin 
dintre echipa Şcolii sportive Sibiu şi 

I formaţia poloneză „Praga“ din Var
şovia.

I. ILIE

Interviu cu NICOLAE RODEANU, directorul
Teatrului de păpuşi din Sibiu, DESPRE:

SUCCESUL PĂPUŞARILOR SIBIENI
De curînd s-a întors dintr-un fruc

tuos turneu de 10 zile în Republica 
Democrată Germană, Teatrul de pă
puşi din Sibiu. Dintr-o scurtă con
vorbire cu directorul teatrului, tov. 
Nicolae Hodeanu, aflăm cîteva amă
nunte interesante privitoare la acest 
turneu.

— V-aş ruga pentru început, to- 
varăşe director, să ne furnizaţi 
cîteva informaţii de ordin general 
privitoare ia turneul efectuat în 
R.D.G.

— Trebuie să arăt mai întii că sin
tern la primul nostru turneu peste 
hotare. El este urmarea unei invitaţii 
ce ne-a fost adresată de Teatrul de 
păpuşi din oraşul Gera şi trebuie să 
spun, de la început că ne-am simţit 
minunat în mijlocul unor prieteni sin
ceri şi atenţi.

— Care sínt piesele cu care 
v-aţi prezentat în faţa micilor 
spectatori germani?

— Aici e necesară o remarcă: spec
tacolele au fost jucate în întregime 
în limba germană. Ne-am prezentat 
cu două spectacole care au avut mult 
succes la noi. Este vorba de „Pui de 
om“ de Victor Eftimiu, în traducerea 
actorului-poet Christian Maurer, de la 
Teatrul de stat din Sibiu, şi cu piesa 
„Căţeluşul albastru“ de Urban Gyula, 
în traducerea lui Ernst Wolf. La pri
mul spectacol regia, scenografia şi 
păpuşile au fost semnate de Ion Hîn- 
doreanu şi Lidia Schuster, iar lh al 
doilea de Ion Hîndoreanu şi Fiebus 
V. Ştefănescu. \

— Cite spectacole aţi susţinut în 
total ? Cum au fost ele primite ? 
Participarea a fost satisfăcătoare?

— Am susţinut 16 spectacole în Gera 
şi în localităţi din apropierea acestui 
oraş. Peste tot am fost primiţi cu 
multă căldură, atît de micii specta
tori cit şi de adulţi. Am fost vizitaţi 
chiar şi de primarul oraşului Gera, 
care s-a întreţinut cordial cu noi. 
Despre succesul reprezentaţiilor noas
tre pot vorbi sălile pline pe care

le-am avut. Fiecare spectacol a fost 
vizionat de 5—600 de spectatori-copii. 
Organizarea spectacolelor de către 
gazde a fost la înălţime din toate 
punctele de vedere.

— Ce a reprezentat acest turneu 
pentru dumneavoastră şi pentru 
membrii formaţiei care au efec
tuat turneul?

— A fost un util şi agreabil schimb 
de experienţă, care sperăm că se va 
permanentiza. Totodată acest turneu 
a însemnat un mijloc de stringere 
a legăturilor de prietenie dintre pă
puşarii români şi cei germani. Am 
vizionat şi noi un spectacol de-al lor, 
prezentat la tabăra internaţională de 
copii din munţii Turingiei, spectacol 
care ne-a sugerat unele idei intere
sante. Contactele utile cu directorul 
Teatrului de păpuşi din Dresda, dis
cuţiile profesionale cu regizorii tea
trului din Gera etc. au contribuit de 
asemenea la lărgirea orizontului nos
tru artistic. Am discutat posibilitatea 
efectuării unui schimb de regizori şi 
scenografi.

In altă ordine de idei, acest turneu 
ne-a demonstrat încă o dată că linia 
pe care merge teatrul nostru de pă
puşi este bună, în sensul că specta
colele noastre se adresează în primul 
rînd copiilor şi au mare audienţă în 
rîndul acestui gen de public. Am 
putut constata cu ocazia acestui tur
neu că şi copiii din oraşele în care 
am jucat au reacţionat cu aceeaşi 
sinceritate şi spontaneitate la desfă
şurarea spectacolelor ca şi copiii de 
la noi.

— Păpuşarii din Gera vor veni 
şi ei in Sibiu?

— Da. In primăvara anului viitor.
De altfel, sperăm că aceste turnee şi 
schimburi de- experienţă se vor re
peta de acum încolo periodic. Ar fi, 
desigur, în interesul ambelor formaţii 
de păpuşari şi, în primul rînd, al mi
cilor spectatori din cele două ţări 
prietene.

NICOLAE FETRU

CINTEC Şl IOC 
DIN TOATĂ TARA

i r
ss

Excelentul specta
col al Ansamblului 
folcloric al tineretului 
de pe lingă Comitetul 
municipal Sibiu al 
U.T.C. continuă în zi
lele acestea seria re
prezentaţiilor de ma
re succes în localităţi 
din judeţul nostru şi 
din alte judeţe. Joi 
seara, în faţa unei 
săli arhipline, la Casa 
de cultură a munici
piului Mediaş, artiştii

sibieni au fost aplau
daţi, la scenă deschi
să, pentru dăruirea 
cu care au interpretat 
producţii din cele mai 
autentice ale tezauru
lui folcloric românesc.

La deplina reuşită 
a spectacolului a con
tribuit în bună măsu
ră faptul că reperto
riul ansamblului a 
fost armonios alcătuit 
din piese aparţinînd 
unora din cele mai

Mîine, ora 20,30 pe scena Teatru
lui de vară al tineretului va avea 
loc un concert extraordinar de mu
zică uşoară. îşi vor da concursul 
cunoscuţii cîntăreţi Angela Similea,
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31 IULIE CINEMA

« Se împlinesc 105 ani do la naş
terea astronomului Nicolae Cocu- 
lescu, fondatorul Observatorului 
Astronomic din Bucureşti (m. 1952).

•  95 de ani de Ia naşterea ma
tematicianului Anton Davidoglu 
(m. 1958),

•  1920 — A fost creat Partidul 
Comunist din Marea Britanie.

•  57 de ani de la asasinarea mi
litantului socialist francez Jcan 
Jaurés (n. 3.IX.1859).

•  Se împlinesc 122 de ani de 
Ia moartea poetului revoluţionar 
Sándor Petöfy (n. 1823),

•  85 de ani de la moartea com
pozitorului Franz von Liszt.

SIBIU: PACEA: O floare şi doi gră- 
dinari (orele 9,00; 11,30; I6,30| 20,00); 
ARTAi Poienile roşii (orele 10,00| 
12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30); TINE- 
RETULUii Un italian in America (o- 
rele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30;

20,30); INDEPENDENTA: Veniţi mîine 
(orele 11,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30); 
7 NOIEMBRIE) Dimineţile unu: băiat 
cuminte (orele 10,00; 14,00; 16,00; 18,00; 
20,00) .

MEDIAŞ: PROGRESUL: Adio Gra- 
nada (orele 9,00| 11,15; 14,00| 16,30| 
19,00; 21,15); TINERETULUI! Tripla 
verificare (orele 10,00; 16,30; 18,30; TELEVIZIUNE

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comuni

că: Vreme călduroasă, dar uşor insta- 
bilă, favorabilă averselor locale de 
ploaie însoţite de descărcări electri
ce.. Viatul va sufla slab. pînă la potri
vit din sectorul siid-estic, Tempera
turile minims vor fi cuprinse între 
14 şi 17 grade, iar cele maxime vor 
oscila între 26 şi 30 grade. Cadru din filmul Hei, tu

15,20

16.30
13.00

19,10
19,20
19.30
20.00 
20,15 
21,00

21,50

22,05

23,15
23,25

23,50

Deschiderea emisiunii — ,,'A- 
poJlo-15". — Transmisiune direc
tă. Prima plimbare lunară 
Emisiune în limba germană 
Bună seara, fete! Bună seara, 
băieţi!
Tragerea de amortizare ADAS 
1001 de seri
Telejurnalul de seară — Sport 
Săptămîna internaţională 
Tele-enciclopedia 
Film serial realizat de Televi
ziunea Română „Urmărirea“ 
Episodul II — „Recepţie la Von 
Braun“
Fragment din spectacolul înre
gistrat în sala de concerte a 
Radioteleviziunii Române ev 
naistul Gheorghe Zamfir. 
Spectacol muzical-distractiv 
înregistrare ds la bazinul Liu 
Telejurnalul de noapte 
„Apollo-15“
Aspecte din timpul primei aeti 
vităţi extravehiculare pe lună 
închiderea emisiunii

Cititorii sesizează
\ Un articol d ispăru t...

După cum ne sesizează mai mul
te gospodine, din unităţile de spe
cialitate, lipsesc unele articole de 
uz casnic. Concret, de circa trei 
luni de zile, cine vrea să-şi cum
pere o pîlnie (de tablă simplă, e- 
mailată sau din material plastic) 
de orice mărime, va umbla mult 
şi bine. Unităţile respective n-au 
fost aprovizionate în acest an cu 
asemenea articole.

Pentru a fi în „ton“ cu magazi
nele I.C.S. Metalo-chimice, nici 
cel al industriei locale, deschis nu 
de mult in strada 11 Iunie din Si
biu, nu dispune de pîlnii. Şi dacă 

jî în cadrul întreprinderilor respecti- 
\  ve n-ar exista secţii de tinichige- 
5 rie, de articole plastice. De produs, 

însă, după cum se observă, nu se 
produc. De ce ?

La grădina cu iei, 
numai o sp ă ta rii-s„ ră i”

Avînd în vedere bunăvoinţa ghi
limelelor, atenţionăm conducerea 
„Grădinii romane“ asupra modului 
necorespunzător In care unii sala
riaţi servesc clienţii. Mai mulţi 
cititori care au frecventat grădina 
au semnalat că, nu o dată, ospă
tarii Francisc Puia şi loan Brînzoi 
manifestă serioase carenţe în re
laţiile cu consumatorii, In buna 
servire. Mai este necesar să vor
bim despre etica profesională, care 
trebuie să fie la înălţime ? Mai cu 
seamă la o asemenea unitate, frec
ventată în acest sezon de numeroşi 
turişti.

0 propunere!
Situaţia apei la Sibiu, a asigură

rii — sau mai bine spus neasigu- 
rării — ei a făcut obiectul a nu
meroase materiale critice în ziarul 
nostru. Tocmai pentru a se îm
bunătăţi situaţia alimentării cu 
apă se face, de către I. Prospescu, 
propunerea ca autocisternele de 
stropit străzile să nu se mai apro
vizioneze din diferite puncte de la 
conductă. S-a constatat că în zo
nele de unde se face umplerea 
cisternelor, nu pentru cantitatea 
de apă care se ia, ci prin faptul 
că robinetele nu se string şi apa 
curge în van, presiunea e»te foar
te scăzută. Propunerea constă în 
aceea ca aprovizionarea autocister

nelor să se facă din Cibim. A* fi
o soluţie...

Pentru a putea dormi?
Intr-o scrisoare F. Şerban şi A. 

Baba relatează aspecte care vizea
ză buna deservire. In ziua de 20 
iulie, la ora 18,45, cei doi au in
trat în cofetăria „Trandafirul ro
şu“ din Sibiu. Au aşteptat aproape 
o jumătate de oră, timp în care 
nimeni nu i-a întrebat ce doresc 
(în acelaşi timp în bucătărie stă
teau mai multe fete la taifas). In 
fine, cînd au fost băgaţi în seamă, 
au cerut două cafele. Li s-a răs
puns! „După ora 19 nu mal servim 
cafea“. Pentru că au aşteptat atîta 
timp, apoi li s-a refuzat 
servirea cafelelor (dispoziţia este, 
probabil, în concordanţă cu sfatul 
medicului de a nu se consuma ca
fele după o anumită oră, pentru 
a nu fi conturbat somnul de noap
te), cei doi clienţi au cerut con
dica de sugestii şi reclamaţii. S-a 
prezentat cineva şi a întrebat: 
„Cine doreşte condica ?“ Cînd cli
enţii au explicat cazul responsabi
lei de unitate (probabil), aceasta 
a refuzat a le-o pune la dispoziţie. 
Ca o sfidare parcă, tinerele ce ar 
fi trebuit să-i servească pe cei doi 
clienţi purtau ecusonul „Partici
pant la concursul tineretului pen
tru cea mai bună servire !“

Orar ce se cere 
schimbat

Lingă întreprinderea „VitrOme- 
tan“' din Mediaş există chioşcul nr. 
2 al difuzării presei. Că acest 
chioşc este aşezat acolo, este foar
te bine, asigurînd aprovizionarea 
cu ziare şi reviste a întregului 
cartier. Ceea ce este mai puţin bi
ne — ceea ce face obiectul unei 
scrisori — este oraruL Chioşcul 
este deschis între orele 7,30—15,30. 
Unii locatari ai cartierului, venind 
de la muncă după această oră, gă
sesc chioşcul închis. Sau uneori, 
cînd presa centrală soseşte după- 
amiază, ea se pune în vînzare 
doar a doua zi. Serviciul de difu
zare a presei din municipiul Me
diaş ar trebui să intervină şi să 
fixeze pentru chioşcul respectiv un 
program îmbunătăţit, pentru a sa
tisface cerinţele cetăţenilor din 
cartie r.

Rubrică realizată de
s. mageanu

puternice vetre folclo
rice ale ţării (Mara
mureş, Oaş, Bihor, 
Banat, Oltenia, Argeş, 
Sibiu şi altele) specta
colul colectivului ar
tistic al tinerilor in
terpreţi sibieni s-a 
prezentat aseară cu 
acelaşi succes in Tăl
măcim şj Sibiu şi va 
continua să fie pre
zentat zilele următoa
re în Cugir, Orăştie, 
Ilia, Deva etc.

1 Uzina „Automecanica” Mediaş i
. „ ,  . \orgamzeaza un concurs pentru ocuparea unor posturi *

de maiştri în următoarele specialităţi: ’
— MAISTRU MECANIC INDUSTRIA C O N - | 

STRUCŢIILOR DE MAŞINI
— MAISTRU CONSTRUCŢII DE MAŞINI ŞI 

SUDURĂ
— MAISTRU VOPSITOR INDUSTRIAL

Condiţii: candidaţii trebuie să posede diploma He 
absolvire a şcolii tehnice de maiştri.

Concursul va avea loc la data de 16.VIII.1971 la 
sediul uzinei.

s
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C oncert e x tra o rd in a r  de m nzică u şo a ră
Dan Spătaru, Giomy Dimitriu şi Ni- 
coleta Marinescu. Conducerea spec
tacolului este semnată de Vasia 
Negru.

20,30)j UNIREA: Cartierul veseliei (o-
rele 10,00; 16,00; 18,00; 20,00).

CISNADIE: POPULARI Cadavrul 
viu (orele 10,00; 16,00 şi 19,00).

AGNITA: 8 MAI: Castelanii (orele 
10,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Dacii (orele 18,00 şi 20,00).

OCNA SIBIULUI: Ambuscada (orele 
18,00 şi 20,00).

BAZNA-BAI: Hei, tu ! (orele 
şi 19,00).

17,00

C.I.L. Pipera Bucureşti
Şoseaua Pipera nr. 48, sector 2, telefon 33 00 80 

LIVREAZĂ LIBER D IN  STOC, VAGONABIL’,
1. Uşi celulare interioare furniruite, pe toc 
lamelat din cherestea de răşinoase, cu şi fără 
căptuşeli din P.F.L., de 12 mm grosime, 
pline sau cu ochi de geam (conform STAS 
466-66 şi 5333-66) cu dimensiunile: 884 X  
2090; 784X 2090; 684X 2090.
2. Uşi clasice exterioare din cherestea 3e 
răşinoase, cu pragul tocului din stejar (con
form STAS 466-66 şi 5333-66) cu dimen
siunile: 984X 1890 cu 1/3 sau 2/3 gol geam 
şi 1484X 1890 cu 2/3 gol geam.
3. Ferestre duble din cherestea răşinoasa, cu 
pragul tocului de stejar (conform STAS 
465-66 şi 5333-66) cu dimensiunile: 1184X  
2180 în 2 canate şi 1584X 1280 —  în 3 ca- 
nate.

Livrează, de asemenea, fără repartiţie, 
pe bază de comandă:

P.F.L. MELAMINAT, P.F.L. EMAILAT, 
H.D.S. (HÎRTIE DECORATIVĂ STRA
TIFICATĂ).

Plăcile^ se livrează în desene şi culori variate inclu
siv imitaţie furnire.

M ICA VUBC1C
VIND apartament 3 camere, bucătă- 

■ie, baie, cu 230 m p grădină. A- 
:xandru Vlahută, 20, etaj.
VIND casă familială liberă, 3 ca- 

,iere, bucătărie, baie, grădină. Str. 
îroii Muncii, 2, după ora 19.
VIND casă, centru, 2 apartamente. 

Str.. lirgului 1, telefon 1 29 43.
VIND apartament, curte, liber. Cis- 

nădie, ştr. Sibiului nr, 7.

VIND casă partial liberă foarte coi 
venabil. Informaţii Sibiu, str. Caia 
31, orele 16—20.

PRIMESC ucenici pentru croitori 
bărbaţi, femei. Piaţa 6 Martie 17. Mai
pozan.

CLUJ-SIBIU schimb de locuinţ 
Ofer cameră, bucătărie, dependinţ 
doresc asemănător. Informaţii str, 
hlai 24, familia Broos (Braun), v
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In  in d u str ia  lo c a lă  a  ju d e ţu lu i__________

Să fie valorificate pe deplin 
resursele interne pentru

lichidarea rămineril
Potenţialului economic al întreprin

derilor, fabricilor şi uzinelor sibie- 
ne i se adaugă activitatea a încă 
93 unităţi, secţii şi ateliere de pro
ducţie (cu peste 6 000 salariaţi) a- 
parţinînd celor şase întreprinderi 
de industrie locală. Acţionînd în 12 
ramuri de producţie diferite — ma
teriale de construcţie, prelucrări 
metalice, lemn, confecţii, textile, 
chimice, pielărie şi altele — aces
tea deţin o pondere de 7 la sută 
din totalul producţiei judeţului nos
tru. Creşterea acestei producţii, ca 
urmare a traducerii în viaţă a mă
reţului program de dezvoltare a e- 
conomiei noastre naţionale, elaborat 
de Congresul al X-lea al P.C.R., 
reprezintă 14,3 la sută, faţă de anul 
precedent

Analizînd modul cum au fost rea
lizaţi principalii indicatori de plan 
rezultă că la sfirşitul primului se
mestru, producţia globală a înre
gistrat 99,5 la sută, iar producţia 
marfă 99,2 la sută. O serie de sor
timente nominalizate în planul de 
stat au fost produse — în această 
perioadă — numai în proporţie de 
97 la sută la cărămizi şi 91,6 la su
tă la mobilă. Rămânerea în urmă, 
la primul sortiment, reprezintă a- 
proximativ 1 300 mii bucăţi, iar la 
mobilă un volum valoric de circa 
2 000 mii lei.

Sarcina de livrări la fondul pieţii 
R înregistrat, de asemenea, o ne- 
realiaare de 3 680 mii lei de către 
AMET şi ARCHIMET Sibiu.

Aceste lipsuri, analizate cu simţ 
de răspundere în şedinţa Comitetu
lui executiv al Consiliului popular

judeţean din 26 iulie, se datoresc 
în mare parte unor carenţe organi
zatorice aparţinînd conducerii Di
recţiei judeţene de industrie loca
lă, conducerilor administrative ale 
celor şase întreprinderi. Analiza a 
scos în relief faptul că datorită ne- 
executării unor amenajări necesare 
exploatării raţionale, la cariera Po- 
rumbacu de Sus s-a înregistrat o

Pe marginea şedinţei 
Comitetului executa  

ai Consiliului popular 
judeţean

răminere în urmă faţă de plan de 
943 tone marmură. Din aceleaşi mo
tive — slabă organizare a muncii — 
nu au fost produse în această pe
rioadă 4115 bucăţi fîşii cu goluri 
de către I.I.L. MACO Sibiu.

Rămîneri în urmă s-au înregistrat 
şi la produsele destinate exportului, 
unde nu au fost onorate comenzi 
în valoare totală de 298 mii lei 
valută.

Oprind aici prezentarea lipsurilor 
constatate în unităţile conduse de 
Direcţia judeţeană de industrie lo
cală — nu pentru că le-am epuizat 
ci pentru că le considerăm suficien
te şi elocvente — ne vom rezuma 
la cîteva adnotări menite să de

termine o schimbare de fond a sti
lului iŞi metodelor de muncă ale fac
torilor de răspundere chemaţi să 
impulsioneze producţia întreprinde
rilor industriale dependente de Con
siliul popular judeţean:

•  Noua conducere a Direcţiei ju
deţene de industrie locală (în şedin
ţa amintită, Comitetul executiv al 
Consiliului popular judeţean a ho- 
tărît eliberarea din funcţia de 
director al D.J.I.L. a tov. ing. Gh. 
Boghici) va trebui să treacă neîn- 
tîrziat la aplicarea măsurilor stabi
lite cu acest prilej.

•  Colectivele de conducere ale 
celor şase întreprinderi de indus
trie locală trebuie să instituie în cel 
mai scurt timp acţiuni practice pen
tru recuperarea răminerilor în urmă 
la principalii indicatori economici 
şi financiari, să aducă la zi produc
ţia tuturor sortimentelor şi în spe
cial a acelor articole destinate ex
portului.

o Cele 9 articole ale deciziei a- 
doptate în baza Legii nr. 57/1968 
vor trebui să constituie un îndrep
tar ai activităţii imediate a tuturor 
colectivelor întreprinderilor de in
dustrie locală.

•  Organizaţiile de bază, toţi co
muniştii trebuie să mobilizeze în
treaga masă a salariaţilor la înde
plinirea exemplară a sarcinilor e- 
conomice şi financiare, să sprijine 
conducerile administrative pentru 
Sncetăţenirea unei atmosfere propi
ce muncii creatoare, disciplinei şi 
spiritului de exigenţă.

AL CONSTANTINESCU

Exişti prin ce creezi
(Urmare din pag.
Era necesar. Oricît de scumpă, în
văţătura costă mai puţin decit ne
priceperea.

— Sudarea unui tronson este o 
chestiune complicată ?

— Pentru noi, acum, după ex
perienţa acumulată, nu. Poate ar 
trebui să arăt că sudarea unui 
cordon circular la un tronson du
rează nici mai mult nici mai puţin 
decît 16 ore, două schimburi de 
lucru. Sudarea nu se face aşa, 
simplu cum am spus. Vă închipuiţi 
un tronson gigant cu perimetrul 
de 13 metri rotindu-se în jurul 
axei sale în 35 de minute, timp 
in care se sudează doar un strat. 
Rotirea nu se termină, ci se face 
de 36 de ori. Asta înseamnă un 
cordon circular. Dacă mai amin
tesc şi faptul că operaţiunile se 
fac la temperaturi înalte, vă pu
teţi da seama ce complicate apar 
lucrurile.

Despre aportul comunistului 
loan Stimeriu ne-a vorbit loan 
Vasiiu, controlorul calităţii tuturor 
tronsoanelor în lungime de 1400 
metri.

— Cînd e vorba de Stimeriu, o- 
mul nostru numărul unu, nu mă 
pot abţine să ,nu-i dezvălui clteva 
calităţi de mare practician, de ma
re pedagog. Lucrează în uzină de 
mult. Din mîinile lui şi ale ortacilor 
săi au ieşit sute şi mii de tone 
de utilaje pentru dezvoltarea di
feritelor ramuri industriale din 
ţară şi de peste hotare. Calitatea 
care 51 face să fie respectat şi pre
ţuit este tocmai seriozitatea cu ca
re munceşte şi ajută pe semenii 
lui. Fără să exagerez, în jurul său 
gravitează, ca un roi de albine, 
zeci de tineri, care-şi _ completea
ză cunoştinţele profesionale. Sub 
îndrumarea lui au crescut* sudori 
ca Livlu Sărăţeanu, Mircea Nicu, 
Marian Frîntu, Nicolae Furdui, 
loan Zeck, Aurel Ramf şi mulţi 
alţii. Tot el i-a învăţat metodolo
gia modernă de sudare şi pe cei 
de la Lotru. A stat acolo zile-n 
şir, pînă cînd s-a convins că lu
crul merge bine.

Dar oameni pe măsura lui Sti
meriu, gata oricînd să răzbească 
orice greutăţi, rnai sínt. Pe comu
nistul loan Moga, cu alura sa her- 
culeană, l-am cunoscut tot în preaj
ma aparatelor automate de sudu
ră. Şef de echipă la cazangerie 
coordonează munca a 53 de oa
meni, unul şl unul.

— Aţi avut greutăţi in realiza
rea colosului de oţel de la Lotru ?

Cu calmul său caracteristic, in
terlocutorul nu ocoleşte unele mo
mente dificile.

— Am avut de furcă cu trata
mentul termic, cu şanfrenarea

tronsoanelor. Pînă la urmă s-a 
reuşit. Acum utilizăm metoda şan- 
frenării oxiacetilenice. Este un 
succes al nostru la care au con
tribuit inginerii Stelian Achim şi 
Teodor Murgu, sudorii loan Sti
meriu şi Nicolae Coman.

In discuţie a intervenit şi comu
nistul Stan cu Ludoşan, şef de a- 
telier, care ne-a relatat un caz, 
nu ieşit din comun, dar care vor
beşte de la sine.

Intr-o noapte s-a produs o a- 
varie la vagoneţii ce transportau 
tronsoanele la aparatul „Roentgen“ 
de control al calităţii. Toate căile 
de acces s-au blocat. Fără să stea 
prea mult pe gînduri, comunistul 
Zoltán Loy, maistru, a mobilizat 
echipele de transportori a lui 
Christian Gabel şi Tudor Sandu, 
pe macaragiul Franz Fabick. Toa
tă noaptea, pînă în zori, au asigu
rat transportul. La intrarea în 
schimbul de dimineaţă s-a rapor
tat că totul decurge normal.

— Care este cheia succeselor a- 
cestor oameni îngemănaţi în 
munca lor cu metalul ?

— Lupta de zi cu zi cu me
talul a călit firea oamenilor. In 
formarea conştiinţei lor — ne spu
nea lerónám Olaru, membru în 
biroul comitetului de partid din 
uzină — au acţionat organizaţiile 
de bază. Cheia succeselor ? Puterea 
exemplului personal al comunişti
lor, idee pe care tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu a insistat atît de mult 
Sn expunerea sa cu privire la ac
tivitatea politică şi cultural-educa- 
tivă, la consfătuirea de lucru a ac
tivului de partid. In această direc
ţie organizaţiile de partid de la 
cazangerie au ştiut să imprime co
muniştilor, tuturor salariaţilor răs
punderea personală pentru înde
plinirea integrală a sarcinilor po
litice şi economice. Totuşi, stu
diind cu mare atenţie expunerea 
tovarăşului Nicolae Ceauşescu 
ne-am dat seama că nu am făcut 
totul, că există încă destule lacune 
atit în munca birourilor organi
zaţiilor de bază, cit şi în activita
tea noastră în general. Este de la 
sine înţeles că noi, toţi comuniştii 
de aici, de la cazangerie, vom lup
ta cu puteri sporite pentru ca oa
menii noştri, tineri şi virstnici să 
răspundă cu toată ardoarea con
ştiinţei lor sarcinilor ce le vor re
veni, aşa cum au răspuns cei 42 
de comunişti şi ortacii lor în ceea 
ce priveşte realizarea virolelcr 
pentru Lotru. Cei 42...

Am prezentat succint cîteva din 
realizările lor, cîţiva dintre cei 
care prin robusteţea faptelor, a 
dăruirii şi puterii exemplului per
sonal în muncă, au înscris contri
buţii de prestigiu la edificiul nos
tru socialist.

Printre unităţile comerciale din 
Sibiu cu un mare flux de cum
părători, mai ales turişti, se nu
mără magazinul „Cadoul" din str. 
N. Bălcescu, de unde vă redăm 

imaginea de faţă
Foto: FRED NUSS

Detaliu din complexele instalaţii ale U.M.M.N. Copşa Mică

Sínt necesare
ritmuri superioare
(Urmare din pag. II

timp ce planul de producţie nu a 
fost realizat, în timp ce sarcina de 
productivitate a fost îndeplinită nu
mai în proporţie de 94,2 la sută, la 
fabrica „Record" numărul mediu 
scriptic a sporit cu 4,1 la sută. Este 
o dovadă elocventă a felului în care 
s-a acordat atenţie pregătirii cadre
lor, lichidării lipsurilor existente în 
organizarea şi conducerea procesului 
de producţie, a gradului redus de 
utilizare a potenţialului tehnic exis
tent.

Sínt cunoscute eforturile statului 
nostru pentru dotarea întreprinderi
lor cu maşini şi utilaje de un nivel 
tehnic ridicat, pentru extinderea şi 
construirea de noi capacităţi de pro
ducţie, în care să existe o mecani
zare complexă. Acest fond tehnic nu 
este însă exploatat la nivelul para
metrilor, maşinile, utilajele, instala
ţiile nefiind utilizate nici din punct 
de vedere extensiv în mod corespun
zător, Am reţinut cîteva exemple 
privind utilizarea fondului de timp 
Ia anumite maşini, exemple din care 
rezultă pierderile de producţie da
torate acestei inactivităţi. La Uzina 
mecanică, un strung automat a fost 
utilizat doar 54,8 la sută din timpul 
disponibil, presele de forjă 42,2 la 
sută, maşina de alezat şi forjat ori
zontală 47,8; la sută. Nici la „Ba
lanţa" lucrurile nu stau mai bine. 
Bunăoară, foindul de timp al maşini
lor de prelucrat roţi dinţate a fost 
utilizat în pfoporţie de 51,6 la sută, 
al maşinilor de filetat 38,3 la sută 
etc.

Creşterea productivităţii muncii 
presupune însă şi o raţională pre
gătire şi utilizare a forţei de muncă. 
Or, şi în acest domeniu, în între
prinderile sibiene există resurse im
portante. Este nevoie de o susţinută 
muncă de educare, de imprimare în 
rîndul fiecărui colectiv a responsa
bilităţii pentru realizarea sarcinilor 
de plan, respectarea disciplinei în 
muncă, utilizarea cit mai raţională 
a timpului afectat producţiei. Mult 
m ai1 substanţiale ar fi fost realiză
rile la nivelul municipiului dacă ab
senţele nemotivate, învoirile, stag
nările datorate defecţiunilor In or
ganizarea anumitor locuri de muncă 
sau chiar întreprinderi, făcînd ca 
indicele de utilizare a fondului de 
timp să reprezinte doar 94,8 la sută, 
erau diminuate la maxim posibil. în 
acest caz şi numărul însemnat de ore 
suplimentare efectuate (peste un mi
lion ore in semestrul I), în cazul 
cînd ar mai fi fost necesare, şi-ar 
fi adus contribuţia la sporirea vo
lumului producţiei.

Asupra tuturor acestor aspecte va 
trebui să se reflecteze mai mult.

Căile de sporire a productivităţii 
muncii sínt cunoscute. Rezerve există 
Sn fiecare unitate. Este imperios ne
cesar să se dea însă atenţie mat 
mare, din partea tuturor factorilor 
ce concură la rezolvarea treburilor 
de producţie, organizării judicioase a 
aprovizionării, fabricării şi desfa
cerii produselor, utilizării studiilor 
de organizare ştiinţifică a produc
ţiei şi a muncii, ridicării necoiftenite 
a nivelului de cunoştinţe generale 
şi speciale ale colectivelor de mun
că, utilizării integrale a capacităţi
lor de producţie.

Creşterea productivităţii muncii 
fiind calea fundamentală de creare 
a unor resurse suplimentare pentru 
dezvoltarea economiei, cit şi pentru 
ridicarea nivelului de viaţă al po
porului, în mod sigur va căpăta un 
mare ecou în glasul participanţilor 
la adunările generale, care prin com
petenţa, înaltul simţ al responsabi
lităţii manifestat in acest for superior 
de conducere colectivă îşi vor găsi 
rezolvarea prin măsurile şi propu
nerile făcute de muncitori, tehnici
eni, ingineri.

Jalba lupilor 
cuminţi

Privesc spre uşă. I» prag, o di
hanie de lup mare de parcă ar fi 
crescut în vreo fermă experimen
tală. Şi-a aşezat mai bine blana pe 
el şi, clănţănind a supunere, mi s-a 
aşezat ca un sclav la picioare. Dor
mitorul a fost invadat numai de 
lupi. Pe scări, In celelalte camere, 
pe acoperiş — numai îmblăniţi.

Şi am început o discuţie cu cel 
de lingă mine, care spunea că le 
e şef. Să nu vă pară de mirare că 
ne înţelegeam, însă eu de mic mă 
pricep la lupi.

— Am venit la domnia ta, care 
prea bine cunoşti obiceiurile şi 
cinstea lupească.

— Nu ne lăsa, nene! — scîaci
un lupan. Să vezi şi tălică ce dan
dana căzu pe p i e - ____________
lea noastră.

— Gurrra! — 
făcu şeful ordine.
Am ajuns rău de 
tot, de rîsul lu
mii. Şi toate astea ni se trag din 
cauza unora de la Bruiu.

— De la Bruiu? Cum, adică?
— Da’ ce, bre, matale pe ce 

plaiuri trăieşti? — se supără că
petenia. Nu ştii toate chestiile ălea 
cu cîntec de la C.A.P.? Că şi anul 
trecut a fost acolo o treabă cu 
nişte ciobani, cu brînză, cu proces. 
Dar să ne întoarcem la oile noastre! 
Adică, ce oi? Vreau să zic că să 
revenim. Fiindcă veni vorba de 
brînză, s-a mai lăsat cu un proces. 
Aici au fost angajaţi doi ciobanii 
ion. Rusu şi Mircea Nicolae. Prin 
contract, ei trebuiau să predea la 
I.C.I.L. 3 040 kg de telemea şi, 
respectiv, 3 363 kg din acelaşi pro
dus, în contul cooperativei agrico
le, ceea ce revenea la 9,5 kg tele
mea pe cap de oaie. Nu la mult 
timp, însă, făcură jalbă că e prea 
mult, că. . .  In sfîrşit. Cei de la 
cooperativă, „oameni cu inimă“, le 
scăzură cantităţile, reducindu-le la 
cite 2 400 kg şi, respectiv, 2 555 kg 
telemea. Dar nici acum nu făcură 
mare brînză. Exact. Ciobanii au 
dat şi ei acolo ceva, apoi dădură 
din umeri, iar consiliul de condu
cere al cooperativei dă şi el din 
coate. Şi au ajuns la proces. Dacă 
ţi-aş face o socoteală, aşa băbeşte
— că mata ştii că n-am învăţat 
carte, fiind mulţi lupi la păfînţi 
şi trebuind să umblăm după miei
— mi-ai da dreptate. Prin bună
tatea celor care au aprobat redu
cerea cantităţilor — ce echivalează 
cam cu 44 000 lei, şi prin „dărni

cia" celor doi ciobani — care n-au 
respectat nici a doua oară clauzele 
— prejudiciind cu 24 000* lei coope
rativa, ar fi, una peste alta, cam 
66 000 lei. Zio bine? Dar asta e 
treaba altora. Ce socoteli vor fi 
avînd, nu ştiu. Un lucru însă să 
nu se uite. Ciobanii particulari au 
obţinut , cite 9 kg de telemea de 
la o oaie.

— Ascultă, dragă lupule! Ce-mi 
vii mie cu lucruri de ăstea? La- 
să-mă să dorm, că nu-mi plac po
veştile!

— Poveşti? Stai puţinteii Acum 
începe afurisenia ce a căzut pe 
capul nostru. Prin octombrie s-a 
făcut un control la C.A.P. A fost 
şi un inspector de la Banca agri-

______ cola din Agnita.
Cu excepţia cî- 
torva oiţe care nu 
se ştie pe unde 
şi-au pierdut pie
ile, a fost totul în 

ordine. Acum sínt lipsă . . .  Ghici? 
Aproape 300 de oi. Cică au calcu
lat şi răscalculat. Au scotocit peste 
tot. Nu sínt şi pacel Ba unii a- 
runcă vina pe »oi. La fel au fă
cut şi cu brînză. Noi, lupii ş i . . .  
brinza. E i. . .  spuneau că au mai 
găsit cam două sute de piei în 
magazie. Dar unde e carnea? Şi 
dacă or fi murit (?), unde sínt pro
cesele verbale? Fermierul, care le 
gestiona (oile, nu procesele verbale) 
are nişte bonuri de la ciobani prin 
care şefi şi şefuleţi dădeau dispo
ziţie privind „dezbrăcatul“ oilor 
fără ca fermierul să ştie. Ceea ce 
ştiu toţi acum e să ridice dia 
umeri.

— Lupule, fără baliverne! Mi-e 
somn.

— Mă jur pe ultimul fir de păr. 
Să năpîrleso in miezul iernii dacă 
mint. Noi nici n-am pus botul pe 
vreun miel sau oaie de la C.A.P., 
că avem sector de activitate in 
altă parte. Şi ce ne doare mai mult 
e năzbîtia cu telemeaua. Noi nu 
mîncăm brînză. E cea mai mare 
ocară ce ni se aduce. Şi cînd tre
cem pe la cite o stîaă nu ne uităm 
în putina cu brînză. Scriptele sínt 
intr-un fel, unii ar vrea să fie 
altfel. Treaba lori Deşi eu, ca lup 
bătrîn, am mirosit cite ceva. . .  Dar 
nu mă bag. . .  în tîrla dumnealor. 
Spune-mi în ce direcţie s-o apuc, 
că povestea asta durează de o ju
mătate de an . ..

MARIN NIŢA
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Locul combinelor este în lan
(Urmare din paq. 1)

tare cite ocupă această cultură. Pro
ducţia obţinută pe suprafeţele re
coltate depăşeşte în medie 3 000 kg 
boabe la hectar. Şi aici am întîlnit 
mecanizatori care au obţinut la re
coltatul griului adevărate recorduri. 
Inginerul şef al unităţii. Dumitru 
Apolzan, ne spunea că tractoristul 
Andrei Costică a reuşit să recolteze 
într-o singură zi, cu o combină de 
tipul CI — peste 20 tone grîu. Tot 
în tarlaua „Pe luncă*, un alt com
biner, Samoilă Barleş, a realizat 
miercuri aproape 2 vagoane de grîu.

Pe traseul pe care l-am parcurs 
am întîlnit însă şi multe deficiente 
în desfăşurarea lucrărilor de recol
tare. La cooperativa agricolă din 
Apoldu de Jos a fost recoltat griul 
de pe numai 145 hectare din 410. 
Unitatea dispune de 5 combine de 
tipul CI şi C3 care însă nu lucrează 
decît cu. jumătate din capacitate. 
Zilnic, 1—2 combine mai mult stau 
la marginea lanurilor din cauza de
selor defecţiuni. Aşa se explică fap
tul că la Apoldu de Jos zilnic se 
recoltează doar 30—40 tone grîu, 
cînd în mod normal ar trebui să se 
realizeze 60—70 tone, întrucît re
colta este bună. Combinerul Nicolae

Ratiu a recoltat . într-o zi întreagă 
abia 3 500 kg grîu. Miercuri, cînd 
s-a lucrat „din plin* cu toate cele 
5 combine, pînă la ora 14,30 a fost 
strînsă recolta de grîu de pe 15 hec
tare. Specialistul unităţii, ing. loan 
Plitea motiva această situaţie prin 
faptul că s-a lucrat numai pe tere
nuri în pantă şi pe parcele mici. 
„Desigur — a admis dînsul — şi 
defecţiunile ivite la combine au in
fluenţat nefavorabil ritmul la recol
tat". In primul rînd acestea,, am 
spune noi.

Similar stau lucrurile şi la coope
rativa agricolă din Alămor. Din cau
za deselor defecţiuni, şi aici multe 
din combine aşteaptă la marginea 
lanului, ore şi zile întregi, interven
ţia mecanicilor de întreţinere. Pre
şedintele cooperativei, tov. Zaharia 
Vasiu, ca de altfel şi inginerul şef 
al unităţii, Mircea Muntean u, erau 
pe bună dreptate nemulţumiţi de a- 
portul mecanizatorilor. „Zilnic se de
fectează 3—4 combine — ne spune 
tovarăşul Zaharia Vasiu. Marti au 
stat 5 combine din 9. Astăzi 
(miercuri) n-au lucrat 3. De aceea, 
nici nu s-a putut recolta griul cu 
combinele decît de pe 100 hectare. 
De pe 60 de hectare I-am recoltat 
manual. Mai avem de strîns recolta 
de pe 300 hectare şi dacă vom mer

ge tot in ritmul acesta nu ne vom 
putea încadra în perioada optimă. 
Conducerea staţiunii pentru mecani
zarea agriculturii Loamneş ne ajută. 
Şi mecanizatorii noştri se străduiesc. 
Lac ce pot. Ne lipsesc însă pit/se 
de schimb".

Am mai putea adăuga faptul că şl 
atunci cînd combinele nu sínt de
fecte, cea mai mare- parte din ele 
lucrează, în general, la o capacitate 
foarte scăzută. Doar 3 dintre com
bined au reuşit să recolteze pe zi 
un vagon de grîu, cele ale Iul loan 
Ramf, Nicolae Solomon şi Nicolae 
Geier. In schimb, combinerul Isaia 
Solomon a recoltat în 23 Iulie doar 
282 kg grîu, în 24 şi 25 iulie com
bina a fost defectă, în 26 iulie — 
2 716 kg, în 27 iulie — 1 010 kg. Dar 
nu numai combinele stau la margi
nea lanului. Din două prese de ba
lotat pale numai una a lucrat 
miercuri, cealaltă fiind defectă de 
mai multe zile.

Stadiul avansat de coacere a griu
lui reclamă accelerarea ritmului de 
lucru în fiecare unitate. Este deci 
necesar să fie luate măsuri efici
ente pentru folosirea combinelor si 
a celorlalte utilaje agricole la ca
pacitatea lor maximă. Pentru aceasta 
trebuie ca defecţiunile ivite să fie 
cit mai grabnic înlăturate.

Orice discuţie pe tema obţinerii 
producţiei animaliere, cînd e vorba 
de lapte de vacă, debutează prin in
vestigarea raportului dintre efectivul 
furajat şi cel aflat in lactaţie. „Cum 
să obţinem de la fiecare vacă furaja
tă o producţie medie anuală de 
3—3 500 litri de lapte, din moment ce 
din cele 300 vaci furajate doar 200 
sau 150 sínt productive?“ afirmă pre
şedinţii cooperativelor agricole.

Fiind vorba de situaţii bine cunos
cute, care persistă de mai mult timp 
în sectorul creşterii animalelor din 
agricultura judeţului nostru, vom în
cerca să depistăm cauzele care le ge
nerează, precum şi căile prin care 
această situaţie anormală să fie înlă
turată, pentru ca realitatea existentă 
în teren să fie cit mai aproape de 
situaţia ideală: egalitate deplină între 
efectivul furajat şi cel aflat în lac
taţie.

„Carenţele în reproducţia şeptelului 
pot fi împărţite în trei părţi, din 
punctul de vedere al fenomenelor 
care le generează, afirmă Ermil Pleş- 
ca, inginer şef al C.A.P. Roşia. Opt
zeci la sută din aceste carenţe âînt 
determinate de alimentaţia necores
punzătoare, zece la sută — de boli 
şi zece la sută — de executarea ne
corespunzătoare a însămînţărilor arti
ficiale, de organizarea necorespunză
toare a muncii în acest sector“.

Iată deci o primă părere, conform 
căreia furajarea animalelor este fac
torul cel mai important al reproduc
ţiei în şeptel. Acesta este un punct 
de vedere cit se poate de realist. Insă, 
dacă se cunoaşte atît de bine rolul 
alimentaţiei raţionale în realizarea in
dicatorilor de reproducţie a efective
lor, de ce în marea majoritate a uni
tăţilor nu se acţionează mai hotărît 
în direcţia exploatării totalitare a a- 
cestei pîrghii importante de creştere 
a producţiei animaliere? La Roşia, 
la efectivul matcă de £20 vaci şi ju- 
ninci, a fost planificată in acest an 
obţinerea a 371 viţel, ceea ce înseamnă 
că prin planificare s-a preconizat ca 
71 la sută din efectivul existent să 
intre în circuitul de reproducţie. Este 
oare acesta un indicator realist? Se 
pare că da, din moment ce realiză
rile se înscriu (sau se vor înscrie) 
pe-auroace de această cifră. Dar, co

respunde acest indicator cerinţelor? 
Aici sínt organizate însămînţările ar
tificiale la toate cele trei tabere de 
vară de vaci, iar la viţele — in două 
puncte (la Roşia şi Noul) este orga
nizată monta naturală şi la un punct 
(Daia) — însămînţarea artificială. In
ginerul . Ermil Pleşca apreciază că 
noua metodă de asigurare în conti
nuare a materialului seminal dă re
zultate foarte bune. Cu toate acestea, 
deşi indicatorul planificat în privinţa 
reproducţiei este la un nivel sub orice 
critică, nici acesta nu va fi realizat) 
inginerul şef estimează că în acest

sine qua non a unei exploatări raţio
nale a şeptelului. Dar dacă furajarea 
abundentă este o condiţie necesară, 
ea nu este şi suficientă pentru reali
zarea unor indicatori supériori în re
producţia animalelor în general şi a 
bovinelor în special.

„Analizînd situaţia existentă în or
ganizarea reproducţiei animalelor nu 
se poate trece cu vederea un lucru, 
ne relatează inginerul Ilie Tărăşan, 
preşedintele C.A.P. Avrig. La noi în
sămînţarea artificială la bovine este 
pierdere de timp şi distrugere de 
şeptel. Nu ridic obiecţii asupra prin-

noi procentul de gestaţie este de 50? 
Acum, la efectivele de vaci avem în- 
sămînţare artificială. Sintern nevoiţi 
să recurgem la paleative pentru re
dresarea situaţiei din acest domeniu. 
Şi aşa, dacă analizăm indicatorii d’e 
reproducţie, nu putem omite faptul 
că a obţine doar 225 viţei de la un 
efectiv total de 250 vaci şi 180 ju- 
ninci înseamnă a ne situa la limita 
de jos a unei anumite... situaţii sta
tistice. Oricum, consider că actuala 
organizare a reproducţiei este sub ori
ce critică. Dacă mergem tot aşa nu

în obţinerea producţiei animaliere

MAI EXISTĂ SECTOARE 
(încă)... NEPRODUCTIVE

an se va înregistra la Roşia un de
ficit de 30—40 viţei.

„Şi eu apreciez că metoda de asi
gurare a materialului seminal în con
tainere este foarte bună, afirmă ingi
nerul Anton Király, preşedintele 
C.A.P. Bruiu. Rezultatele sínt de două 
ori mai bune decît înainte, cînd fo
loseam vechea metodă. De la 330 vaci 
şi juninci am preconizat să obţinem 
193 viţei (ceea ce înseamnă 58 la 
sută). Dar vom depăşi acest indica
tor“.

Aceleaşi aprecieri şi — aproxima 
tiv — aceeaşi situaţie ca la Roşia.

Considerăm că în ambele cazuri se 
subestimează rolul organizării repro
ducţiei, punindu-se totul pe seama 
necesităţii asigurării unei alimentaţii 
raţionale, condiţie — fără îndoială —

cipiilor metodei, verificată de expe
rienţă, ci doar asupra modului defec
tuos de organizare a materializării ei. 
Să mă explic. Consider că la circum
scripţiile veterinare este cea mai 
proastă organizare a muncii din cite 
pot exista. Cum poţi altfel califica 
situaţia în care umblăm cu săptămî- 
nile după medicul veterinar sau după 
tehnicianul veterinar pentru a trata 
un viţel care este proprietatea coope
rativei agricole? In unitatea noastră 
nici acum nu s-a făcut tratamentul 
contra hipodermozei, deşi acesta tre
buia efectuat din primăvară. In a- 
ceste condiţii, cum se mai poate vorbi 
de organizarea reproducţiei animale
lor la nivelul circumscripţiei veteri
nare? Cine garantează că materialul 
seminal e viabil, di» moment ce la

ştiu, zău, ce rost mai au circumscrip
ţiile veterinare?“

Bineînţeles, acesta e un punct de 
vedere. Vom vedea însă că există 
suficiente temeiuri pentru a pune şi 
mai mult sub semnul întrebării nu 
numai competenţa, dar şi corectitudi
nea celor salarizaţi pentru organiza
rea reproducţiei animalelor.

Pornim de ia o realitate îngrijoră
toare. La C.A.P. Şoroştin, deşi sínt 
cca 200 vaci şi juninci, .pînă acum o 
săptămînă nu exista reproducător, cu 
toate că a fost dată indicaţia ca în 
fiecare tabără de vară, mai ales la 
juninci, să fie asigurată această con
diţie. Aflăm că abia acum, ia sfîrşi- 
tul lui iulie au fost aduşi doi repro
ducători pentru taberele de vară de 
viţele. La Şoroştin, în schimb, a fost

„organizată* însămînţarea artificială a 
efectivelor matcă. Am pus în ghili
mele „organizarea“, pentru că ceea ce 
s-a întreprins aici în privinţa repro
ducţiei animalelor se poate chema 
orice, numai organizare nu. După 
cum ne relatează specialistul unităţii, 
inginerul zootehnist Dionisie Coman, 
din cele 188 vaci şi juninci planifi
cate pentru montă, in primul semestru 
s-au realizat doar 60. Din acestea nu
mai 6, adică 10 la sută, au rămas 
gestante, pentru restul efectivului re- 
petîndu-se monta artificială o dată 
sau de două ori, dar cu acelaşi re
zultat. Ce părere are despre aceasta 
situaţie conducerea Centrului jude
ţean de selecţie şi reproducţie a ani
malelor?

Deşi conducerea unităţii şi sătenii 
din Şoroştin au solicitat organelor a- 
gricole judeţene repartizarea unui re
producător bovin, cererea acestora 
nu a fost tratată cu seriozitate de la 
începutul sezonului de păşunat. „Nu 
ştiu ale cui interese sínt apărate la 
Şoroştin, dacă activitatea în sectorul 
zootehnia este astfel „organizată“, ig- 
norîndu-ni-se orice propunere, orice 
sugestie?“ se întreabă — şi ne întrea
bă — tovarăşul Traian Suciu, secre
tarul organizaţiei de bază de la 
C.A.P.

Adresăm întrebarea conducerii Cen
trului judeţean de selecţie şi repro
ducţie a animalelor şi sectorului pro
ducţiei animaliere din cadrul Direcţiei 
generale judeţene a agriculturii.

Considerăm că in cel mai scurt timp 
trebuie luate măsuri organizatorice 
eficiente pentru îmbunătăţirea situa
ţiei privitoare la reproducţia anima
lelor, mai ales în cooperativele agri
cole, neignorînd, bineînţeles, nici in
teresele crescătorilor de animale din 
zonele necooperativizate şi ale mem
brilor cooperatori. Este de datoria or
ganelor specializate ale Direcţiei ge
nerale judeţene agricole de a acţiona 
hotărît şi neîntîrziat pentru redresa
rea unei situaţii care nu face cinste 
tradiţiei existente Ia noi în privinţa 
sporirii producţiei animaliere şi a ri
dicării pe trepte superioare a efici
enţei activităţii desfăşurate de lucră
torii din agricultură.

GH, GRĂDINARII
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Sărbăfoarea naţională 

a Republicii Peru

Mesajul
preşedintelui
Alvarado

Lima 30 (Agerpres). — După cum 
anunţă agenţia Prensa Latina, in
tr-un mesaj adresat poporului pe
ruan cu ocazia aniversării a 150 de 
ani de la proclamarea independentei 
Republicii Peru, preşedintele tării, 
Juan Velasco Alvarado, a declarat 
că „marile idealuri de libertate şi 
umanism ale poporului peruan vor 
putea fi înfăptuite numai dacă vor 
fi schimbate fundamental toate re
laţiile puterii economice din Peru". 
El şi-a exprimat convingerea că nu
mai emanciparea definitivă a poporu
lui peruan pe o cale revoluţionară 
poate să transforme structurile de 
bază-pe care Peru le-a moştenit din 
perioada dominaţiei imperialismului. 
In context, preşedintele Alvarado a 
subliniat că procesul de transformări 
social-economice din Peru se desfă
şoară cu succes. Prezentînd princi
palele realizări obţinute în domeniul 
economic şi social, el a subliniat că, 
în cursul anului 1970, produsul na
tional brut a crescut cu 7,5 la sută, 
iar sectoarele de bază ale economiei 
au fost reactivizate. Balanţa de plăti 
s-a încheiat cu un excedent consis
tent, iar reforma agrară, aflată în al 
doilea an de aplicare, se desfăşoară 
satisfăcător, a spus în continuare 
Velasco Alvarado.

E'xpunînd principiile şi direcţiile 
politicii externe a ţării sale, pre
şedintele peruan a relevat că aces
tea se reflectă în continuu extindere 
a relaţiilor diplomatice şi comerci
ale cu toate ţării lumii, ca parte a 
unei politici de respect mutual pen
tru principiul neintervenţiei.

D IN  ŢĂRILE SO C IA L IST E
U. R. S. S.

Moscova 30 (Agerpres). —• In Ka- 
zahstan a ' început construcţia unei 
mari cariere pentru extragerea căr
bunelui la zi, care va furniza anual 
45 milioane tone de combustibil. Se 
află, de asemenea, în construcţie alte 
cîteva cariere, care vor permite ca 
pînă în anul 1975 extracţia de căr
bune în republică să ajungă la 56 
milioane tone.

Cărbunele a fost descoperit la Eki- 
bastuz, în Kazahstan, în urmă cu a 
sută de ani, însă extracţia lui în 
cantităţi mai mari a început abia în 
perioada postbelică. Geologii sovie
tici apreciază că rezervele de com
bustibil din această regiune sínt de 
circa 10 miliarde tone şi că majori
tatea zăcămintelor se află la adîn- 
cimi de pînă la 500 metri.

Cărbunele din Ekibastuz va fi fo
losit drept combustibil de cîteva cen
trale termoelectrice cu o putere in
stalată totală de peste 20 milioane 
kW. Ele vor livra energie electrică 
în ţinuturile europene ale U.R.S.S., 
în Ural şi Altai.

Cuba
Havana 30 (Agerpresţ. — In Cuba 

a intrat în funcţiune un nou sistem 
de fele şi radiocomunicaţii interna
ţionale. Pentru aceasta, a fost re
construit şi modernizat Centrul na
ţional de radiorecepţie şi transmi
sie. Cuba dispune în prezent de 
linii moderne de telecomunicaţii la 
mari distanţe, care vor permite sim
plificarea şi creşterea operativităţii 
de transmitere a mesajelor telefo
nice şi telegrafice internaţionale.

Pentru prima oară, Republica Cuba 
dispune şi de un centru de telefoto 
pentru legături la mari distanţe.

Intensificarea agresiunii 
americano-saigoneze în Cambodgia
Pekin 30 (Agerpres). — După cum 

anunţă agenţia China Nouă, purtă
torul de cuvînt al Guvernului Regal 
de Uniune Naţională al Cambodqiei 
a dat publicităţii o declaraţie prin 
care denunţă noile acte de agresi
une întreprinse de imperialiştii ame
ricani şi de regimul marionetă de 
la Saigon împotriva poporului cam
bodgian. Declaraţia precizează că, 
după operaţiunea militară de am
ploare lansată la 8 iulie a.c., de 
către forţele agresoare în regiunea 
cambodgiana Ciocul de Papagal, 
peste 10 000 de militari saigonezi, 
dispunînd de sprijin aerian şi logis

tic american, au fost trimişi Ia 19 
iulie să invadeze provinciile Prey 
Veng şi Svay Rieng, precum şi re
giunile din sud-estul Cambodgiei si
tuate de-a lungul frontierei cu Viet
namul de sud.

Poporul cambodgian — subliniază 
declaraţia — este hotărît să-şi con
tinue lupta eroică pentru salvarea 
naţională, pentru a-i alunga din Cam
bodgia pe agresorii americani şi pe 
aliaţii lor, pentru a redobîndi suve
ranitatea şi integritatea teritorială a 
ţării, astfel încît să edifice o Cam- 
bodgie independentă, paşnică, neu
tră, democratică şi prosperă.
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FRANŢA. Saielilul meteorologic francez „EOLE" va fi lansat Ia 17 august. 
El va aduna şi localiza datele primite zilnic de la baloanele meteorologice 

ce vor fi lansate din Argentina, cu o frecvenţă de 7 Ia 10 pe zi.
In foto: Satelitul „EOLE" (sus) şi staţia de lansare a baloanelor din Argen

tina, Neuquen (jos).

R. P. B u l g a r i a
Sofia 30 (Agerpres). — La Varna 

se desfăşoară lucrările de lărgire şi 
modernizare a şantierului naval 
„Gheorghi Dimitrov". De asemenea, 
sínt în curs acţiuni de modernizare 
a şantierului naval de la Ruse şi, 
in curînd, va începe construcţia u- 
Uui şantier la Burgas. Noile obiec- 
tA(/e industriale sínt destinate să con
tribuie la îndeplinirea sarcinii eco
nomiei bulgare de a construi pînă 
în 1975 nave cu un deplasament 
total de cel puţin 400 000 tone.

Pînă la sfîrşitul anului 1975, flota 
de transport bulgară va cuprinde 
nave cu un deplasament total de 2,5 
milioane tone, din care 75 la sută 
urmează să fie construite în Bul
garia.

R .  D .  Germană
Beiriin 30. — Corespondentul Ager

pres,. Ştefan Deju, transmite: In a- 
ceste zile s-au împlinit 3 ani de cînd 
prinsal tren-conteiner din R.D.G. a 
pornit în cursă. Acest sistem devine 
rentabţil prin aplicarea sa pe o scară 
cit nani largă. Calculele efectuate 
pe plan mondial arată că cheltuielile 
de transport se pot reduce astfel cu 
aproximativ 50 Ia sută. In acest scop, 
au fost efectuate în R.D.G. investiţii

importante în anii care au trecut. 
Pe lingă producţia propriu-zisă a 
conteinerelor de diferite capacităţi, 
a mai fost necesară producţia de 
macarale speciale, vagoane, automo
bile şi vapoare destinate transpor
tului în conteinere, precum şi a unor 
gări adecvate. Numeroase întreprin
deri ş-au specializat in acest sens. 
A fost creată centrala industrială 
„Takraf" care uneşte toate aceste 
întreprinderi, creîndu-se astfel o nouă 
ramură industrială. Au fost proiec
tate şi realizate aparate şi instalaţii 
necesare sistemului conteiner, prin 
care lanţul de transport de la pro
ducător pînă la consumator este asi
gurat.

Astăzi circulă săptămînal 280 tre- 
nuri-conteinere. Peste 700 întreprin
deri din R.D.G. folosesc permanent 
acest sistem modern de transport, 
i 500 oraşe şi comune sínt legate cu 
gările specializate pentru manipu
larea de -conteinere.

Printre problemele care stau în 
faţa organizatorilor transporturilor 
din R.D.G. se află crearea unei re
ţele care să evite transportul într-o 
singură direcţie, întoarcerea de con
teinere goale. Planul în domeniul 
transporturilor pe primul trimestru al 
anului curent a fost îndeplinit; au 
fost transportate 377 milioane tone 
mărfuri cu 9 la sută mai mult decit 
în aceeaşi perioadă a anului trecut. 
Volumul transporturilor prin contei
nere s-a dublat faţă de prima jumă
tate a anului trecut.

S U: A- Reluarea negocierilor între 
feroviarii grevişti şi patronat

Componenta 
noului guvern 

iugoslav
Belgrad 30. — Corespondentul

Agerpres, George Ionescu, transmite: 
Întrunite în şedinţă comunăf Camera 
Popoarelor şi Camera Social-Politică 
ale Adunării Federale au aprobat lis
ta noului guvern iugoslav, prezen
tată de Gemal Biedici.

In noul Consiliu Executiv Federal, 
al cărui preşedinte este Gemal Bie
dici, postul de vicepreşedinte este 
ocupat de Iakov. Sirotkovici. Mirko 
Tepavaţ a fost desemnat secretar fe
deral pentru afacerile externe, Ni
kola Liubicici — secretar federal 
pentru apărarea naţională, Boşko Di- 
mitrievici — secretar federal pentru 
economie, Ianko Smole — secretar 
federal pentru finanţe, Muhamed 
Had j ici — secretar federal pentru co
merţul exterior, iar Vuko Draqaşe- 
vici — secretar federal pentru mun
că - şi politică socială.

ITALIA. în prezent în Italia au Ioc numeroase greve şi demonstraţii ale 
muncitoriipr, pentru îmbunătăţirea condiţiilor de muncă, pentru majorarea 
salariilor, pentru soluţionarea problemei locuinţelor. Sindicatele muncitorilor 
din construcţii au anunţat întreruperea activităţii pentru o săptămînă, In 
semn de protest faţă de faptul că, în parlament se 'tergiversează dezbaterile 

în vederea aprobării reformei construcţiilor de locuinţe.
O demonstraţie a muncitorilor din construcţii, la Roma

Stabilirea de relaţii 
dip lom atice în tre  

R  P. C h in eză  
si S ie rra  Leone

Washington 30 (Agerpres). — Re
prezentanţii Sindicatului unit al 
muncitorilor din transporturi 
(U.T.U) şi cei ai firmelor feroviare 
afectate în. prerent de grevă au re
luat joi negocierile la intervenţia 
Administraţiei, care speră să deter
mine o reglementare de ultim mo
ment a conflictului de muncă şi să 
evite extinderea lui. După cum ş-a 
anunţat, vineri urmează să înceteze 
lucrul muncitorii altor şase compa
nii, care vor fi urmaţi, la 6 şi l i  
august, de cei de la alte opt firme. 
Agenţiile de presă relevă, însă, că 
este puţin probabilă realizarea unui 
compromis în actualul stadiu al ne
gocierilor, patronatul continuînd să 
refuze, în speranţa unei intervenţii

11APOLLO-15“
Pregătirile
premergătoare
aselenizării

Houston 30 (Agerpres). — După 
aproximativ 8 ore de odihnă, echi
pajul complexului spaţial „Apollo- 
15“ şi-a reluat vineri activitatea prin- 
tr-o emisiune de televiziune, trans
misă de Ia bordul cabinei de co
mandă. Timp de 14 minute, Alfred 
Worden a prezentat telespectatori
lor zona de aselenizare a modulului 
„Falcon“, avîndu-i la bord pe Irwin 
şi Scott.

La ora 17,24 (ora Bucureştiului), 
cînd trenul spaţial se afla în par
tea invizibilă a Lunii, piloţii mo
dulului lunar au traversat tunelul 
de legătură, éfectuind ultimele ve
rificări înaintea desprinderii de Ca
bina de comandă. După o întârziere 
de 26 de minute faţă de programul 
prevăzut iniţial, în cadrul celei de-a 
doua încercări de separare, modu
lul lunar s-a desprins de cabina 
de comandă evoluând independent 
în jurul Selenei.

La ora închiderii ediţiei, Scott şi 
Irwin puseseră în funcţiune, timp 
de cîteva secunde, motorul modu
lului lunar pentru circularizarea or
bitei.

a Congresului, satisfacerea reven
dicărilor formulate de sindicate.

Washington 30 (Agerpres). — Pre
şedintele Statelor Unite, Richard 
Nixon, a intervenit direct în con
flictul de muncă dintre feroviarii 
grevişti de pe coasta Pacificului şi 
patronat. El a avut vineri la Casa 
Albă o întrevedere cu liderii sindi
catelor lucrătorilor din transporturi 
şi cu reprezentanţii patronatului. 
Reuniunea de la Casa Albă a avut 
loc la cinci ore după ce muncitorii 
de la alte şase magistrale america
ne şi-au încetat activitatea. Numă
rul greviştilor de la căile iterate se 
ridică în prezent la 120 000, p.arali- 
zînd activitatea a zece mari com
panii.

Pekin 30 (Agerpres). — Agenţia 
China Nouă informează că la Pekin 
a fost semnat un comunicat cu pri
vire la stabilirea de relaţii diploma
tice între R.P. Chineză şi Sierra Le
one. De asemenea, au fost înche
iate un acord de cooperare econo
mică şi tehnică, precum şi un acord 
privind schimburile de mărfuri şi 
plăţile între guvernele celor două 
ţări.

La ceremonia semnării au fost pre
zenţi Ciu En-lai, premierul Consiliu
lui de Stat al R.P. Chineze, Li Sien- 
nien, vicepremier al Consiliului de 
Stat, Kamara-Taylor, ministrul de fi
nanţe al Republicii Sierra Leone şi 
secretar general al Congresului în
tregului popor, alte oficialităţi din 
R.P. Chineză şi Sierra Leone.

Pekin 30 (Agerpres). — In comu
nicatul dat publicităţii la încheierea 
vizitei în R.P. Chineză a delegaţiei

guvernamentale din Sierra Leone se 
exprimă satisfacţia pentru evoluţia 
favorabilă a relaţiilor dintre cele 
două ţări, relatează agenţia China 
Nouă. Sierra Leone, se arată în co
municat, îşi exprimă sprijinul ferm 
pentru restabilirea drepturilor legi- 
time ale R.P. Chineze Ia O.N.U. 
cere expulzarea aşa-zişilor „repre
zentanţi" ai lui Cian Kai-şi în acea. 
stă organizaţie. Guvernul de la 
Pekin este singurul guvern care re
prezintă poporul chinez, iar Taiwanul 
este o parte inalienabilă a teritoriu 
lui R.P. Chineze, se subliniază în 
comunicat. R.P. Chineză salută succe
sele dobîndite de Sierra Leone în 
lupta pentru salvare naţională, 
dependenţă şi suveranitate şi spri
jină lupta justă a poporului din a- 
ceastă ţară împotriva imperialismu
lui şi puterilor colonialiste.

Schimbări dramatice in 
economiei americane

Washington 30 (Agerpres). — Gu
vernul S.U.A. a dat publicităţii o 
serie de date statistice care reflectă, 
după aprecierea agenţiilor de presă, 
schimbări dramatice în evoluţia e- 
conomiei americane. Din statistici
le publicate de -Ministerul Comerţu
lui rezultă că şase din cei opt indi
catori economici principali, conside
raţi de specialiştii americani drept 
barometru al evoluţiei viitoare a e- 
conomiei, semnalează reducerea ac
tivităţii economice în luna iunie în 
medie cu 0,5 pînă la 1 ia sută. Cele 
mai alarmante indicii sínt cele ca
re rezultă din scăderea numărului 
comenzilor pentru produse de uz 
îndelungat şi pentru echipamente 
industriale şi a numărului autori
zaţiilor de construcţii solicitate. Ele, 
menţionează agenţia Reuter, sínt 
de natură să îngrijoreze Adminis
traţia care şi-a bazat pronosticurile 
privind reînviorarea economiei spre 
sfîrşitul anului în curs pe îmbună
tăţirea lentă, dar constantă, în pri

mele luni ale anului 1971 a acestor 
indicatori.

Cifrele oficiale definitive ale bu
getului pe exerciţiul financiar care 
a expirat la 30 iunie a.c. relevă că 
a. fost înregistrat al doilea mare 
deficit bugetar din perioada post
belică (23,242 miliarde dolari), de
păşit doar de deficitul de 25,161 mi
liarde dolari din anul financiar 
1967—1968. Agenţia Associated 
Press apreciază că acest fapt con
stituie un insucces de proporţii al 
politicii economice a guvernului a- 
merican, care, la întocmirea buge
tului, preconizase un excedent de 
1,3 miliarde dolari.

In iunie, S.U.A. au înregistrat, de 
asemenea, pentru a treia oară con
secutiv, un deficit comercial lunar 
care, după aprecierea unor econo
mişti, face ca 1971 să se anunţe 
drept unul dintre cei mai răi ani 
din istoria comercială a Statelor 
Unite. Potrivit datelor statistice pu
blicate de Ministerul Comerţului,

99Războiul secret din Laos“
Sub acest titlu, agenţia Associated 

Press a difuzat vineri, sub semnă
tura corespondentului său, Donald 
Rothberg, un comentariu al cărui 
text îl reproducem mai jos.

„Pe zi ce trece şi pe măsură ce 
unele informaţii confidenţiale sínt 
dezvăluite, războiul secret din Laos 
devine din ce în ce mai greu de 
ascuns.

Succesiv, administraţiile S.U.A., de
mocrate şi republicane, au refuzat 
să discute despre extinderea impli
cării S.U.A. în Laos.

Problema nu constă în a şti dacă 
Statele Unite acordă asistenţă mili
tară şi economică guvernului de la 
Vientiane, fapt public şi necontestat, 
ci în aceea dacă ele sínt sau nu 
într-adevăr angajate în luptele ci
vile din această ţară.

Răspunsul oficial, aşa cum a fost 
enunţat de preşedintele Nixon la o 
întrebare pusă în cadrul conferinţei 
sale de presă de la 26 septembrie 
1969 în legătură cu implicarea ame
ricană în război, este: „Nu există 
nici un fel de forţe americane com
batante în Laos".

Luna următoare, presat de un 
membru al , unei subcomisii senato
riale, JV'illiam Silluvan, adjunct al

asistentului secretarului de stat şi 
fost ambasador în Laos, a răspuns: 
„Există acolo civili americani care 
au o pregătire militară? Există, în
tr-adevăr. După definiţia mea, tru
pele sínt constituite din oameni care 
sínt membri ai forţelor armate regu
late ale Statelor Unite ale Amerîcii. 
Presupun că acesta este răspunsul 
pe care senatorul îl aştepta".

date concludente despre implicarea 
S.U.A. în Laos. Alte informaţii au 
fost furnizate de surse ca documen
tele secrete ale Pentagonului, indis
creţii ale unor foste sau actuale ofi
cialităţi şi de comunicatele militare 
din Saigon.

Dintre aceste dezvăluiri, menţio
năm:

— Există trupe taiiandeze cu un

Din presa străină
Un an

transmisă
mai tîrziu, o telegramă 

de Associated Press din 
Saigon cita o sursă militară, care de
clara că pierderile suferite lunar în 
Laos de forţele. speciale ale S.U.A. 
constau în unul sau doi ucişi şi trei 
pînă la zece răniţi. întrebat despre 
exaclitatea acestor date, un purtător 
de cuvînt al Comandamentului S.U.A. 
de la Saigon a afirmat: „Nu există 
nici un fel de trupe combatante ame
ricane în Laos".

Treptat, pe parcursul unei serii 
lungi de audieri, Comisia senatorială 
pentru problemele externe a obţinut

efectiv de 4 800 de oamenii, conduse 
de un general tailandez, dar între
ţinute în întregime pe cheltuiala 
S.LIA., care luptă în Laos în ciuda 
existenţei unui act al Congresului 
ce interzice sprijinirea mercenarilor 
în Laos.

— Soldaţi ai lui Lon Noi, instruiţi 
de Agenţia Centrală de Investigaţii 
a S.U.A. (C.I.A.), participă la luptele 
din Laos. 40 dintre aceştia au fost 
ucişi recent în luptele grele desfă
şurate în zona platoului Bolovens.

— Cifrele curente ale bugetului re
levă că Statele Unite cheltuiesc 90

S.U.A. au înregistrat în primele şa
se luni ale anului, pentru prima 
dată în istoria sa comercială mo
dernă, un deficit semestrial, care 
se cifrează la 373 milioane de do 
lari. Comentînd această situaţie, o 
ficialităţi guvernamentale, printre 
care şi ministrul comerţului, Mau
rice Stans, au apreciat că 1971 va 
deveni aproape cu certitudine pri
mul an din 1893, soldat cu un de
ficit comercial.

Pentru poziţia dolarului în siste
mul monetar inter occidental, de
teriorarea balanţei comerciale a 
S.U.A, este de rău augur, scrie a- 
genţia Associated Press. In condi
ţiile unei balanţe de plăţi în mod 
cronic deficitară, doar balanţa co
mercială de obicei excedentară a 
fost aceea care a reuşit să mai 
menţină încrederea în dolar. In 
cercurile economice şi financiare de 
la Washington se consideră că a- 
pariţia deficitului comercial ar pu
tea influenţa profund poziţia S.U.A, 
în sistemul monetar interoccidental.

milioane dolari pentru asistenţă mi
litară şi 52 milioane dolari pentru 
asistenţă economică, acordate Laosu- 
îui. Cifrele corecte, după cum susţin 
unele surse din Congres, totalizează 
aproape 500 milioane dolari, dintre 
care majoritatea sínt furnizaţi prin 
intermediul C.I.A.

— Surse ale Congresului apreciază 
că 2 miliarde de dolari sínt cheltuite 
anual pentru raidurile de bombarda
ment asupra drumurilor de impor
tanţă strategică din Laos.

— Din anul 1964, Statele Unite au 
efectuat, de asemenea, raiduri de 
bombardament în Laos. Deşi numă
rul de raiduri este ţinut secret, se
natorul Stewart Symington a decla
rat că, de la un număr relativ mic 
în 1964, ele au ajuns la mii în 1965 
şi după aceea.

— La 27 ianuarie 1971, în Laos 
se aflau, potrivit Departamentului de 
Stat, 1 034 cetăţeni ai S.U.A., între 
care figurau 395 de angajaţi ai Agen
ţiei Internaţionale pentru Dezvoltare, 
244 de ataşaţi ai Oficiului militar, 
300 de angajaţi ai companiilor aeri
ene „America" şi „Continental Air 
Services International", ambele spri
jinite de C.I.A.

— Din anul 1961, C.I.A. are în 
Laos un număr secret de agenţi care 
colaborează în special cu tribul Meo, 
aflat în Laosul de nord, şi în ultima 
vreme, cu forţele taiiandeze".

(Agerpres)

•  LA MOSCOVA AU LUAT 
SFÎRŞIT LUCRĂRILE SESIUNII 
SOVIETULUI SUPREM AL 
R.S.F.S.R.

în  funcţia de preşedinte al P re
zidiului Sovietului Suprem al Fe
deraţiei Ruse a fost reales M ihail 
Iasnov. P reşedintele Consiliului de 
M iniştri al R.S.F.S.R., Mihai! Solo- 
menţev, num it în acest post în ca
drul actualei sesiuni, a propus lis
ta  noului guvern al R.S.F.S.R.

e OPT SUTE DE MII DE MEM
BRI AI ASOCIAŢIILOR VETERA
NILOR, INVALIZILOR ŞI VĂDU
VELOR DE RĂZBOI din Vietnamul 
de sud au cerut eliberarea imediată 
a 11 invalizi de război deţinuţi în 
închisoarea din Chi Hoa. Ei au fost 
închişi pentru că au cerut garanta
rea unor condiţii minime de viaţă 
şi au protestat împotriva tratamen
tului inuman pe care regimul Thieu 
îl aplică invalizilor de război, a- 
nunţă agenţia V.N.A.

•  ANSAMBLUL FOLCLORIC 
„PRAHOVA“ DIN PLOIEŞTI a pre
zentat, în cadrul concursului celui 
de-al VI-lea Festival internaţional 
de artă populară de la Monastâr — 
Tunisia, un program de cîntece şi 
dansuri din diferite zone folclorice.
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Evenimentul 
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ale României. La spectacol au asis
tat membri ai corpului diplomatic, 
membri ai ambasadei române de 
la Tunis şi un numeros public, ca
re au aplaudat cu căldură pe me
sagerii artei populare româneşti.

•  CORPORAŢIA CHILIANA pen
tru. dezvoltare economică (C.O.R.F.O.) 
— organism guvernamental — a a- 
nunţat că guvernul Unităţii Popu
lare pregăteşte trecerea în patrimo
niul statului a minelor de cărbune, 
eliminîn,du-se astfel în întregime 
proprietatea particulară în acest 
sector de activitate.

•  GUVERNUL ARGENTINIAN 
A SUSPENDAT JOI, pentru 24 de 
ore, operaţiunile de schimburi va
lutare pe întreg teritoriul ţării. Ho- 
tărîrea este interpretată ca anun- 
ţînd o nouă devalorizare — a cin- 
cea de la începutul anului — a mo
nedei naţionale, pesoul. Argentina 
a urinat în ultima perioadă o poli
tică de „Minidevalorizări“, destina
tă reducerii tendinţelor inflaţionis
te şi întăririi poziţiei pesoului pe 
plan internaţional.

•  RAFAEL CALDERA. PRE
ŞEDINTELE VENEZUELEL a a-
munţat joi .prima remaniere a gu
vernului său, format cu doi ani în 
urmă. Ea afectează titularii minis
terelor apărării, educaţiei şi dez
voltării.

Preşedintele Caldera nu a dezvăţ 
luit) motivele acestor schimbări.

•  ACŢIUNILE LA BURSA DIN 
NEW YORK au continuat joi să 
scadă, pentru a treia zi consecutiv, 
indicele DowfJones (care reflectă 
poziţia princijbalelor 30 de firme 
industriale) înregistrând un regres 
de 10,59 puncte. Observatorii leagă 
evoluţia bursei de intensificarea 
mişcării greviste şi de recentele co-i 
municate defavorabile privind in-« 
dicaforid economici şi bugetul fede
ral date publicităţii de Administra
ţie.

•  DUPĂ CUM TRANSMITE A- 
GENŢIA M.T.I., la Budapesta an 
avut loc, între 22 şi 29 iulie, con
vorbiri între împuterniciţii guver
nelor R.P. Ungare şi Pakistanului 
cu privire la schimburile comerciale 
dintre cele două ţări. La încheierea 
convorbirilor a fost semnat un pro
tocol comercial ,pe o perioadă de 
trei ani.

•  COMUNICATUL COMUN DAT 
PUBLICITĂŢII cu prilejul încheie
rii vizitei. întreprinse Sn Algeria de 
şeful statului Niger, Harnani Diori, 
evidenţiază dorinţa celor două ţări 
de a-şi intensifica relaţiile de coo
perare în diverse domenii. In acest 
scop, cele două părţi au hotărît să 
creeze o comisie de colaborare teh
nică . şi să adopte toate măsurile 
necesare în vederea aplicării acor
durilor de cooperare în domeniile 
economiei, transporturilor şi cultu
rii.
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